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CU DUMNEZEU, CU OAMENII LUI DUMNEZEU, PENTRU 

OAMENI 

 

NOIEMBRIE 

SPERANἩA 
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Pe data de 11 Octombrie 2015, a avut loc 

sărbătorirea a 50 de ani de căsătorie a familiei ἧtefan 

Ἠi Elisaveta Mânzat, în Biserica Harul. Un număr 

frumos de prieteni mai noi Ἠi mai vechi, fraἪi Ἠi surori, 

le-au urat o căsnicie fericită în continuare, Ἠi viaἪŁ 

lungŁ împreună cu familia întreagă, Biserica 

Domnului Isus Cristos.  

 

Cu zâmbetul pe buze, (aἨa cum îi vedem în 

fotografie), au trecut împreună prin valurile timpului, 

pe diferite meridiane ale pământului, dar au fost 

statornici în dragoste, în slujire, în jertfire, privind 

înainte spre promisiunile Domnului, la fel ca toἪi eroii 

credinἪei. 

Domnul să îi păstreze statornici pe Cale, cu sănătate 

în trup Ἠi în suflet. 

Iacob Cerbu  

 

          DRUM BUb ¡L [! .¦b!±959w9 

 

Pe 24 Octombrie 2015, sora Florica 

Crainic s-a îndreptat spre casă, spre 

România, după o Ἠedere în Melbourne de 

aproape un an. Sora Florica este mama 

sorei NuἪi Nicolici. Ne-am bucurat având-o 

în mijlocul nostru, de asemenea, dumneaei 

a fost fericită în sânul familiei, cu excepἪia 

unui accident nefericit care i-a umbrit 

oarecum bucuria. Dar imediata implicare a 

Bisericii, prin rugăciune, a dus la 

ameliorarea suferinἪei. 

Pe sora Florica o aἨteaptă acasă cu bucurie întreaga familie, Ἠi bineînἪeles o aἨteaptă treburile 

gospodăriei, de aceea să continuăm să ne rugăm ca Domnul să-ἧi termine lucrarea de vindecare pe 

care a început-o, Ἠi să-i dea putere, sănătate Ἠi  să ne revedem cu bine. 

John Hanciu 
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PETRU POPOVICI ς  b!¡¢9w9! 5Lb bh¦ 
 

Între farisei era un om cu numele de Nicodim, un 
ŦǊǳƴǘŀǓ ŀƭ ƛǳŘŜƛƭƻǊΦ !ŎŜǎǘŀ ŀ ǾŜƴƛǘ ƭŀ Lǎǳǎ ƴƻŀǇǘŜŀΧ 

 

 

4textul de mai sus ƞƭ ǇǊŜȊƛƴǘŇ ǇŜ 5ƻƳƴǳƭ Lǎǳǎ 

ǎǘŃƴŘ ŘŜ ǾƻǊōŇ Ŏǳ ǳnul din marii farisei ai vremii, 
Nicodim. Era ca Ǔƛ ŘŜǇǳǘŀǘ ƞƴ ǇŀǊƭŀƳŜƴǘǳƭ sau 
sanhedrinul lui Israel.  9Ǌŀ ŦŀǊƛǎŜǳ Ǔƛ Řƛƴ ŎŀǳȊŀ ǇƻȊƛǚƛŜƛ 
sale nu a venit ziua, ci a venit noaptea. A stat de 
ǾƻǊōŇ Ŏǳ 5ƻƳƴǳƭ Ǔi Ŏǳ ǾƻǊōŜ ƳŇƎǳƭƛǘƻŀǊŜ I-a spus: 
α¡tim ŎŇ ŜǓǘƛ ǳƴ ƻƳ ǘǊƛƳƛǎ ŘŜ ƭŀ 5ǳƳƴŜȊŜǳΧέ ¡ƛ ƞƳƛ 
ǇƭŀŎŜ ŎǳƳ 5ƻƳƴǳƭ Lǎǳǎ ƞƛ ǊŜǘŜŀȊŇ ǘƻŀǘŇ ƭŇǳŘŇǊƻǓŜƴƛŀ 
ƭǳƛ Ǔƛ ƞƛ ǎǇǳƴŜΥ α!ŘŜǾŇǊŀǘΣ ŀŘŜǾŇǊŀǘ ƞǚƛ ǎǇǳƴ, ŎŇ ŘŀŎŇ 
un om nu se ƴŀǓǘŜ Řƛƴ ƴƻǳΣ ƴǳ ǇƻŀǘŜ ǾŜŘŜŀ 
OƳǇŇǊŇǚƛŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳέΦ  
 
Plecând de la aceste cuvinte, ŀǓ ǾǊŜŀ ǎŇ ŀǊŇǘ ŎŇ 
ŀŘŜǾŇǊŀǚƛƛ ŎǊŜǓǘƛƴƛ ǎǳƴǘ ƴǳƳŀƛ aceia ŎŀǊŜ ǎǳƴǘ ƴŇǎŎǳǚƛ 
din nou. N-ŀǊŜ ƛƳǇƻǊǘŀƴǚŇ ŎŜ ƴǳƳŜ ǇƻǊǚƛΣ ŎŜ religie, 
Ŏƛ ŘŀŎŇ ŜǓǘƛ ǎŀǳ ƴǳ ƴŇǎŎǳǘ Řƛƴ ƴƻǳΦ 5ƻƳƴǳƭ ǎǇǳƴŜ ŎŇ 
ŘŀŎŇ ŎƛƴŜǾŀ ƴǳ ǎŜ ƴŀǓǘŜ Řƛƴ ƴƻǳΣ ƴǳ ǇƻŀǘŜ ǾŜŘŜŀ 
OƳǇŇǊŇǚƛŀ lui Dumnezeu. Nu poate! /Ŝƛ ŎŜ ŦŀŎŜǚƛ 
parte dintr-ƻ .ƛǎŜǊƛŎŇ ƻŀǊŜŎŀǊŜ Ǔƛ ƴǳ ŀǾŜǚƛ ƴŀǓǘŜǊŜŀ 
Řƛƴ ƴƻǳΣ ǾŇ ƞƴŘŜƳƴ Ŏǳ ǘƻŀǘŇ ǎƛƴŎŜǊƛǘŀǘŜŀΣ ƴǳ ǚƛƴŜǚƛ 
cont de ceea ce spune mama sau tata, sau vecinii, 
sau cutare sau cutare. Nu, asta ǘŜ ǇǊƛǾŜǓǘŜ ǇŜ ǘƛƴŜ 
ǇŜǊǎƻƴŀƭΦ {Ǉǳƴ Ŏǳ ǘƻŀǘŇ ǎƛƴŎŜǊƛǘŀǘŜŀ ŎŇ ŘŀŎŇ ƴǳ ŀƛ 
ƴŀǓǘŜǊŜŀ Řƛƴ ƴƻǳΣ ƴǳ ƛƴǘǊƛΧ CŀǳǘŇ ǎŇ ƻ ŀƛ ŎƘƛŀǊ ŀǎǘŇȊƛ.  
 
5ŀǊΧ αŎǳƳ ǎŜ ǇƻŀǘŜ ƴŀǓǘŜ ǳƴ ƻƳ ōŇǘǊŃƴΚέ  
!Ǔ ǾǊŜŀ ǎŇ ŀǊŇǘ ŀŎǳƳ ƴŜŎŜǎƛǘŀǘŜŀ bŀǓǘŜǊƛƛ Řƛƴ ƴƻǳ Ǔƛ 
ǇƻǎƛōƛƭƛǘŀǘŜŀ ƴŀǓǘŜǊƛƛ din nou. Fiecare are nevoie de 
aceasta, ŎŇŎƛ ƴǳ ǎŜ ǇƻŀǘŜ ǎŇ ƞƳǇƭƛƴŜǓǘƛ Ǿƻƛŀ ƭǳƛ 
5ǳƳƴŜȊŜǳ ŦŇǊŇ ƴŀǓǘŜǊŜŀ Řƛƴ ƴƻǳΦ În Ieremia 13:23 
citim: αtƻŀǘŜ ǳƴ ŜǘƛƻǇƛŀƴ ǎŇ-Ǔƛ ǎŎƘƛƳōŜ ǇƛŜƭŜŀΣ ǎŀǳ ǳƴ 
ǇŀǊŘƻǎ ǎŇ-Ǔƛ ǎŎƘƛƳōŜ ǇŜǘŜƭŜΚ ¢ƻǘ ŀǓaΣ ŀǚƛ ǇǳǘŜŀ voi ǎŇ 
ŦŀŎŜǚƛ ōƛƴŜƭŜ, voƛΣ ŎŀǊŜ ǎǳƴǘŜǚƛ ŘŜǇǊƛƴǓƛ ǎŇ ŦŀŎŜǚƛ 
ǊŇǳƭΚέ 

 
 
 
!Ǔŀ ŜǎǘŜΣ Ŏŀ ǎŇ ŦŀŎƛ Ǿƻƛŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ Ŧƛi 
ƴŇǎŎǳǘ Řƛƴ 5ǳƳƴŜȊŜǳΦ tǊƛƴ ƴŀǓǘŜǊŜŀ ŦƛǊŜŀǎŎŇΣ ŀƳ 
ƳƻǓǘŜƴƛǘ ŘŜ ƭŀ ǇŇǊƛƴǚƛΣ ŀǓŀ ŎǳƳ ǎǇǳƴŜŀ ŀǇƻǎǘƻƭǳƭ 
tŜǘǊǳΣ ŦŜƭǳƭ ŘŜǓŜǊǘ ŘŜ ǾƛŜǚǳƛǊŜΣ ƞƴŎƭƛƴŀǊŜŀ ǎǇǊŜ ǇŇŎŀǘΦ 
bƛŎƛ ŎŜƭ Ƴŀƛ ŦǊǳƳƻǎ Ǔƛ ŘǊŇƎǳǚ ŎƻǇƛƭŀǓ ǇŜ ŎŀǊŜ-ƭ ǇƻŀǊǘŇ 
mama lui în ōǊŀǚŜΣ ƴǳ Ŝ ǎŦŃƴǘ ŀƭ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳ, ci s-a 
ƴŇǎŎǳǘ Ŏǳ ŦƛǊŜŀ ǇŇŎŇǘƻŀǎŇΤ ŎǳƳ ƞƴŎŜǇŜ ǎŇ ŎǊŜŀǎŎŇ,  
ƞƴŎŜǇŜ ǎŇ ǎŇǾŃǊǓŜŀǎŎŇ ǇŇŎŀǘǳƭΦ 5Ŝ ŀŎŜŜŀ, Dumnezeu 
ǇǊƻƳƛǘŜ ŎŇ ŀǊŜ ǎŇ ŘŜŀ ƻ ƛƴƛƳŇ ƴƻǳŇ ƻƳǳƭǳƛΥ αLe voi 
Řŀ ƻ ŀƭǘŇ ƛƴƛƳŇΣ Ǔƛ Ǿƻƛ ǇǳƴŜ ǳƴ ŘǳƘ ƴƻǳ ƞƴ ǾƻƛΦ ±ƻƛ ƭǳŀ 
Řƛƴ ǘǊǳǇǳƭ ƭƻǊ ƛƴƛƳŀ ŘŜ ǇƛŀǘǊŇΣ Ǔƛ ƭŜ Ǿƻƛ Řŀ ƻ ƛƴƛƳŇ ŘŜ 
ŎŀǊƴŜέ 9ȊŜŎƘƛŜƭ ммΥмф. 
 
Domnul îi spune lui Nicodim: αbǳ ǘŜ ƳƛǊŀ ŎŇ ǚƛ-am 
ǎǇǳǎ ŎŇ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ ǾŇ ƴŀǓǘŜǚƛ Řƛƴ ƴƻǳέ. CŀǊƛǎŜƛƛ ǘǊŇƛŀǳ 
ƻ ǾƛŀǚŇ ŘŜ ƻŎƘƛƛ ƭǳƳƛƛΣ Ƴǳƭǘ Ƴŀƛ ƞƴŀƭǘŇ ŘŜŎŃǘ ŎǊŜǓǘƛƴƛƛ 
ŘŜ ŀǎǘŇȊƛΣ posteau, se rugau, (ǎǳƴǘ ŎǊŜǓǘƛƴƛ ŎŀǊŜ ƴǳ  
s-ŀǳ ǊǳƎŀǘ ƴƛŎƛƻŘŀǘŇ). Fariseii aveau o religiozitate 
avansŀǘŇ, dar era ca un teatru. De aceea Domnul 
spune: α¢ǊŜōǳƛŜ ǎŇ ǾŇ ƴŀǓǘŜǚƛ Řƛƴ ƴƻǳΗέ 
 
{Ň Ŧƛǳ Ƴŀƛ ǇŜ ƞƴǚŜƭŜǎ:  
¢ƻǚƛ ǓǘƛƳ ŎŜ ŜǎǘŜ ǳƴ ƳŇǊ ǇŇŘǳǊŜǚΦ /ǊŜǓǘŜŀǳ ǇŜ ƭŀ 
marginea drumuluƛΣ ǇǊƛƴ ǇŇŘǳǊŜΣ ŀǾŜŀǳ Ǔƛ ghimpi. 
AǓa, ǎŇ ȊƛŎŜƳ ŎŇ l-ŀƛ ƭǳŀǘ ǎŇ-ƭ ŘǳŎƛ ŀŎŀǎŇΦ tƻŀǘŜ ŎŇ ǘŜ 
ƎŃƴŘŜǓǘƛ ŎŇ, ŘŀŎŇ ƭ-ŀƛ ǎŇŘƛǘ ƞƴ ƎǊŇŘƛƴŇ, ƻ ǎŇ-ǚƛ ŦŀŎŇ 
mere buƴŜΦ bǳΣ ǾŜƛ Ŏƻƴǎǘŀǘŀ ŎŇ ǘƻǘ ƳŜǊŜ ǇŇŘǳǊŜǚŜ Ǿŀ 
ŦŀŎŜΦ tƻǚƛ ǎŇ-ƛ Ǉǳƛ Ǝǳƴƻƛ ƭŀ ǊŇŘŇŎƛƴŇΣ tot degeaba. 
Firea lui este de mŇǊ ǇŇŘǳǊŜǚΦ tƻǚƛ ǎŇ ƛŜƛ ŎƛƻƳŀƎǳƭ 
sau parul, ǎŇ-ƭ ōŀǚƛΣ ǎŇ-ƭ ȊŘǊƻōŜǓǘƛΣ ǘƻǘ ƳŜǊŜ ǇŇŘǳǊŜǚŜ 
ŦŀŎŜΦ bǳ ǇƻŀǘŜ ŀƭǘŦŜƭΣ ŜȄƛǎǘŇ ƻ ƭŜƎŜ ŀ ƭǳƛ ƞƴ ǘƻŀǘŜ 
fibrele lui ǎŇ ŀŘǳŎŇ ƳŜǊŜ ǇŇŘǳǊŜǚŜΦ ¢ƻǘ ŀǓŀΣ omul 
ǇŇŎŇǘƻǎ ƴǳ ǇƻŀǘŜ ǎŇ ŦŀŎŇ Ǿƻƛŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΦ bu 
poate. De aceea Domnul spune ca pŇŎŇǘƻǎul trebuie 
ǎŇ ǎŜ ƴŀǎŎŇ Řƛƴ ƴƻǳΦ 
Nicodim n-a priceput. 5ƻƳƴǳƭ ƞƛ ǎǇǳƴŜ ŎŇ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ 
ǎŜ ƴŀǎŎŇ Řƛƴ ŀǇŇ Ǔƛ Řƛƴ 5ǳƘΦ 
aŇǊǳƭ ǇŇŘǳǊŜǚ ǇƻŀǘŜ ǇǊƻŘǳŎŜ ƳŜǊŜ ōǳƴŜ ŘŀŎŇ ŜǎǘŜ 
ŀƭǘƻƛǘΦ ¢ŀǘŇƭ ƳŜǳ Ƴƛ-ŀ ŀǊŇǘŀǘΣ ŎŃƴŘ ŜǊŀƳ ƳƛŎΣ ŎǳƳ ǎŜ 
ŀƭǘƻƛŜǓǘŜ un pom. A luat un briceag Ǔƛ ŀ ŦŇŎǳt o 
ŎǊŜǎǘŇǘǳǊŇ ƞƴ ŎƻŀƧŀ ǇŇŘǳǊŜǚǳƭǳƛΣ Ǔƛ ŀ ƭǳŀǘ un mugur de 
la un mŇǊ ōǳƴ, l-a pus acolo, apoi l-ŀ ƞƴŦŇǓǳǊŀǘ bine 
Ŏǳ ŀǚŇΦ 5ǳǇŇ ŎŃǘŜǾŀ ǎŇǇǘŇƳŃƴƛ ƳǳƎǳǊǳƭ ŀ ŎǊŜǎŎǳǘΦ 
Apoi s-a petrecut ŎŜǾŀ ƳŇǊŜǚΣ ƳŇǊǳƭ ǇŇŘǳǊŜǚ ŀ ŦŇŎǳǘ 
mŜǊŜ ōǳƴŜΦ !ŎǳƳΣ ǇƻƳǳƭ ŜǊŀ ōǳƴ Ǔƛ nu mai putea da 
ǊƻŀŘŜ ǇŇŘǳǊŜǚŜΦ !ǾŜŀ ƻ ƭŜƎŜ ƴƻǳŇ ǇǳǎŇ ƞƴ ŜƭΦ 
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În Romani 8:2 citim: αOƴ ŀŘŜǾŇǊΣ ƭŜƎŜŀ 5ǳƘǳƭǳƛ ŘŜ 
ǾƛŀǚŇ ƞƴ IǊƛǎǘƻǎ Lǎǳǎ Ƴ-ŀ ƛȊōŇǾƛǘ ŘŜ ƭŜƎŜŀ ǇŇŎŀǘǳƭǳƛ Ǔƛ 
ŀ ƳƻǊǚƛƛέ.  5ǳƳƴŜȊŜǳ ǇǳƴŜ ƞƴ ŀŘŜǾŇǊŀǘǳƭ ŎǊŜǓǘƛƴ ƻ 
ƭŜƎŜ ƴƻǳŇΦ [ŜƎŜŀ ŘŜ ǇŜ {ƛƴŀƛ ŜǎǘŜ ƭegea veche care 
ŎŜǊŜŀ ǎŇ ƞƳǇƭƛnim voia lui Dumnezeu. EǊŀ ŎŜǊƛƴǚŇ, dar 
nu era putereΦ [ŜƎŜŀ ƴƻǳŇ ǾƛƴŜ Řƛƴ ƭŇǳƴǘǊǳƭ ƴƻǎǘǊǳ, 
pentru ŎŇ ŀŎƻƭƻ ŀ Ǉǳǎ-o Dumnezeu. De acolo vine 
ŎŜǊƛƴǚŇ Ǔƛ ǇǳǘŜǊŜΦ tŜƴǘǊǳ ŎŜƭ ƴŇǎŎǳǘ Řƛƴ ƴƻǳ, ŀ ǘǊŇƛ 
Ǿƻƛŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ŜǎǘŜ ƻ ŘŜǎŦŇǘŀǊŜΦ /ŀ ǎŇ Ŧƛǳ Ƴŀƛ 
ƞƴǚŜƭŜǎΥ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ŀ Ǉǳǎ ƞƴ ƴƻƛ ŦƻŀƳŜŀΦ ¢ǊŜōǳƛŜ ǎŇ ǚƛ 
ǎŜ ǇƻǊǳƴŎŜŀǎŎŇ ǎŇ ƳŇƴŃƴŎƛΚ bǳΣ Ŝ ƻ ŎŜǊƛƴǚŇ ƭŇǳƴǘǊƛŎŇ 
Ǔƛ ƻ ǇǳǘƛƴǚŇ ǎŇ ƳŇƴŃƴŎƛΦ [ŀ ŦŜƭ ŜǎǘŜ Ŏǳ ƴŀǓǘŜǊŜŀ Řƛƴ 
nou. Dumnezeu a pus în noi dorƛƴǚŇ Ǔƛ Ǉǳǘere Ŏŀ ǎŇ 
împlinim voia lui Dumnezeu. 
 
Domnul Isus mai vorbea aici de AǇŇ Ǔƛ Duh. Când 
Domnul Isus ǾƻǊōŜǓǘŜΣ ƞƴ ŎŀǇƛǘƻƭǳƭ ǳǊƳŇǘƻǊ, despre 
ŀǇŀ ǾƛŜǚƛƛ, ŦŜƳŜƛƛ ǎŀƳŀǊƛǘŜƴŜΣ ƴǳ ǾƻǊōŜǓǘŜ ŘŜ ŀǇŀ Řƛƴ 
fânǘŃƴŇΣ Ŏƛ ŘŜǎǇǊŜ ŀǇŀ /ǳǾŃƴǘǳƭǳƛ {fânt, care 
ŀǎǘŃƳǇŇǊŇ ǎŜǘŜŀ ƭŇǳƴǘǊƛŎŇΦ !Ǉŀ ƴ-ŀǊŜ Ǉǳǘƛƴǚŀ ǎŇ ŦŀŎŇ 
ƴŀǓǘŜǊŜŀ Řƛƴ ƴƻǳΦ /ŜŜŀ ŎŜ ŦŀŎŜ ƴŀǓǘŜǊŜŀ Řƛƴ ƴƻǳ ŜǎǘŜ 
/ǳǾŃƴǘǳƭ {ŦŃƴǘ Ǔƛ 5ǳƘǳƭ {ŦŃƴǘ. 
bǳ ǾǊŜŀǳ ǎŇ spun nimic de la mine, ci din Cuvântul 
Sfânt: α!ǚƛ Ŧƻǎǘ ƴŇǎŎǳǚƛ Řƛƴ ƴƻǳ ƴǳ ŘƛƴǘǊ-ƻ ǎŇƳŃƴǚŇ 
care poate putrezi, ci dintr-una care nu poate 
ǇǳǘǊŜȊƛΣ ǇǊƛƴ /ǳǾŃƴǘǳƭ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΣ ŎŀǊŜ ŜǎǘŜ Ǿƛǳ Ǔƛ 
ŎŀǊŜ ǊŇƳŃƴŜ ƞƴ ǾŜŀŎέ 1 Petru 1:23. 
Cuvântul SŦŃƴǘ ƞǓƛ ŦŀŎŜ ƭǳŎǊŀǊŜŀ ƭŀ ƛƴƛƳŀ ǇŇŎŇǘƻǎǳƭǳƛΣ 
Ǔƛ 5ǳƘǳƭ {ŦŃƴǘΣ Ŏŀ ǳƴ ǊŜŦƭŜŎǘƻǊΣ ƞƴǘŃƛ ƞƛ ŀǊŀǘŇ ŎŇ Ŝ 
ǾƛƴƻǾŀǘ ƞƴ Ŧŀǚŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΦ ¡ƛ ŀǘǳƴŎƛΣ ǇŇŎŇǘƻǎǳƭ ǎŜ 
ŀǇǊƻǇƛŜ ŘŜ 5ǳƳƴŜȊŜǳΣ ƞǓƛ ǇƭŃƴƎŜ ǇŇŎŀǘǳƭΣ ƞǓƛ ŎŜǊŜ 
ƛŜǊǘŀǊŜΦ !ǘǳƴŎƛΣ Ǿƛŀǚŀ ǇŇŎŇǘƻŀǎŇ ƻ ǇǊŜŘŇ 5ƻƳƴǳƭǳƛΣ ŎŇ 
ƴƻƛ ƴǳ ŀǾŜƳ ƴƛƳƛŎ ōǳƴ ǎŇ-L ŘŇƳΦ αIa-mi inima mea, o 
DoamneέΤ Ǔƛ 5ƻƳƴǳƭ ƛŀ ƻ ŀǓŀ ƛƴƛƳŇ Ǔƛ ƻ ǎŎƘƛƳōŇΦ 
9ȄƛǎǘŇ ǇƻǎƛōƛƭƛǘŀǘŜŀ ŀŎŜŀǎǘŀ ŘŜ ǎŎƘimbare prin Cuvânt 
Ǔƛ Duhul Sfânt. 
 
9ǳ ƴǳ ǾŇ Ǉƻǘ Řŀ ƴƛŎƛƻ ŀƭǘŇ ŎŀƭŜΣ ŎŇǳǘŀǚƛ ǎŇ ƎŇǎƛǚƛ Calea 
9ǾŀƴƎƘŜƭƛŎŇΦ tŜ ŀŎŜŀǎǘŇ /ale omul devine schimbat, 
ŦƛǊŜŀ ǊŜŀ ǎƛ ǘƛŎŇƭƻŀǎŇ devine schƛƳōŀǘŇ. Omul care a 
Ŧƻǎǘ Ŏŀ ǳƴ ƭŜǳΣ ŘŜǾƛƴŜ Ŏŀ ǳƴ ƳƛŜƭΦ !Ƴ ǾŇȊǳǘ ŀŎŜŀǎǘŇ 
schimbare în multe suflete. 
 
Avem un Dumnezeu minunat, de aceea spun, 
ŀŘŜǾŇǊŀǚƛƛ ŎǊŜǓǘƛƴƛ ŎŀǊŜ ƞƴ Ȋƛǳŀ ŎŜŀ ƳŀǊŜ ǾƻǊ Ŧƛ ǇǊƛƳƛǚƛ 
ƞƴ ŎƻǊǘǳǊƛƭŜ ǾŜǓƴƛŎŜΣ ǎǳƴǘ ƻŀƳŜƴƛƛ ŎŀǊŜ ŀǳ ŀŎŎŜǇǘŀǘ Ŏŀ 
Duhul {ŦŃƴǘ ǎŇ ƭǳŎǊŜȊŜ ƞƴ Ǿƛŀǚŀ ƭƻǊΦ ¡i-ŀǳ ǇǊŜŘŀǘ Ǿƛŀǚŀ 
în mâna Domnului. Când am un ceas care s-a stricat, 
ƴǳ ƳŇ ŘǳŎ Ŏǳ Ŝƭ ƭŀ ŦƛŜǊŀǊΣ ƳŇ ŘǳŎ ƭŀ ŎŜŀǎƻǊƴƛŎŀǊΦ /ŃƴŘ  
inima s-a stricat, du-te cu ea la Domnul Isus, El poate 
ǎŇ ƻ ǎŎƘƛƳōŜΦ  
 

 
5ƛƴ ŎƻǇƛƭ ŀƭ ŘƛŀǾƻƭǳƭǳƛ ǎŇ ŘŜǾƛƛ ŎƻǇƛƭ ŀƭ 5ƻƳƴǳƭǳƛΣ ŎŜ 
glorios este lucrul aceǎǘŀΦ LŀǘŇ ŎŜ ǎǇǳƴŜ /ǳǾântul în 
EǾŀƴƎƘŜƭƛŀ ŘǳǇŇ Lƻŀƴ мΥмм-13: α! ǾŜƴƛǘ ƭŀ ŀƛ {Ňƛ Ǔƛ ŀƛ 
{Ňƛ ƴǳ [-au primit. Dar tuturor celor ce L-au primit, 
ŀŘƛŎŇ ŎŜƭƻǊ ŎŜ ŎǊŜŘ ƞƴ Numele Lui, le-ŀ Řŀǘ ŘǊŜǇǘǳƭ ǎŇ 
ǎŜ ŦŀŎŇ ŎƻǇƛƛ ŀƛ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΤ ƴŇǎŎǳǚƛ ƴǳ Řƛƴ ǎŃƴƎŜΣ 
nici din voia firii lor, nici din voia vreunui om, ci din 
5ǳƳƴŜȊŜǳέΦ  
5ŀŎŇ ƴǳ [-ai primit pe Domnul Isus ca SŀƭǾŀǘƻǊ ŀƭ ǘŇǳΣ 
spune-L ŀǓŀΣ ƞƴ ǘŇŎŜǊŜŀ ǎǳŦƭŜǘǳƭǳƛ ǘŇǳΥ α5ƻŀƳƴŜΣ Ǿƛƴƻ 
Ǔƛ ƞƴ ƛƴƛƳŀ ƳŜŀΣ 5ƻŀƳƴŜΣ ƳŃƴǘǳƛŜǓǘŜ-ƳŇέΦ !Ǉƻƛ ǎŇ 
ƴǳ ǚƛƛ ǎŜŀƳŇ ŘŜ ŎŜ ǾƻǊ ǎǇǳƴŜ ŀƭǚƛƛΦ /ŃƴŘ 5ƻƳƴǳƭ Lǎǳǎ, 
ŘǳǇŇ Înviere, a vorbit cu Petru la Marea Galileei, i-a 
ǎǇǳǎ ƳǳƭǘŜΣ Ǔƛ tŜǘǊǳΣ a întrebat: α5ƻŀƳƴŜΣ ŘŀǊ Ŏǳ 
aceǎǘŀ ŎŜ Ǿŀ ŦƛΚέ Era vorba de Ioan, cu care Petru era 
ōǳƴ ǇǊƛŜǘŜƴ Ǔƛ Ǿƻƛŀ ǎŇ ǓǘƛŜ ŎŜ Ǿŀ Ŧƛ Ŏǳ ŜƭΦ Domnul Isus 
ƞƛ ǊŇǎǇǳƴŘŜΥ α5ŀŎŇ ǾǊŜŀǳ Ŏŀ Ŝƭ ǎŇ ǊŇƳŃƴŇ ǇŃƴŇ Ǿƻƛ 
veni Eu, ce-ǚƛ ǇŀǎŇ ǚƛŜΚ ¢ǳ Ǿƛƴƻ ŘǳǇŇ aƛƴŜΗέ 
 
Ce-ǚƛ ǇŀǎŇ ǚƛŜΚ 5ŀŎŇ ǘƻǚƛ ǎŜ ǾƻǊ ƭŜǇŇŘŀΣ ǾƻǊ ŦǳƎƛΣ ǘǳ 
ǳǊƳŜŀȊŇ-[ ǇŜ /ǊƛǎǘƻǎΦ 5ŀŎŇ ǎŜ Ǿŀ ŀƧǳƴƎŜ ƭŀ ŀǓŀ ǾǊŜme 
ƞƴŎŃǘ ǳǊƳŀǓƛƛ ƭǳƛ /Ǌƛǎǘƻǎ ǎŇ ǘǊŜŀŎŇ ǇǊƛƴ ŦƻŎ Ǔƛ ǇǊƛƴ ŀǇŇΣ 
ce-ǚƛ ǇŀǎŇ ǚƛŜΚ ¢ǳ ǳǊƳŜŀȊŇ-L pe Cristos. 
bŜ ŀǓǘŜŀǇǘŇ ƎƭƻǊƛŀΣ ƴŜ ŀǓǘŜŀǇǘŇ ŎǳƴǳƴŀΦ 
5ƻŀƳƴŜΣ ŀƧǳǘŇ-ƴŜ ǎŇ ¢Ŝ ǳǊƳŇƳ ǇŃƴŇ ƭŀ ŎŀǇŇǘΦ 
  

        hΣ {ǳŦƭŜǘ ǘǊƛǎǘΧ  
  O, suflet trist, îngenunchiat de-amar, 
  tŇŎŀǘΣ ŘǳǊŜǊŜΣ ǎǳŦŜǊƛƴǚŇΦ 

Pe-un drum spre iad, pavat cu jar 
aŜǊƎŜŀƛΣ ƴŇǳŎΣ ƞƴ ƴŜŎǊŜŘƛƴǚŇΦ 
 

Vedeai lumina prin tunel 
 ƛΣ ǇƻŀǘŜ ŎŇ Řƛƴ ǘŜŀƳŇΣ 

hǊōŜŎŇƛŀƛ ǳƳōƭŃƴŘ ǇǊƛƴ Ŝƭ 
 ƛ ƴ-ƻ ōŇƎŀƛ ƞƴ ǎŜŀƳŇΦ 
 
5ŀǊ ŀȊƛ Ŝǒǘƛ ƴƻǳΣ Řƛƴ 5ǳƘ ƴŇǎŎǳǘΦ 
[ǳƳƛƴŇ ǒƛ ƛŜǊǘŀǊŜ 
¢ǳ ŀƛ ǇǊƛƳƛǘΣ ƴǳ Ŝǒǘƛ ǇƛŜǊŘǳǘΣ 
Ce bucurie mare. 
 
 ƛ ŦǊŀסƛ ƻ ƳƛŜ סƛ-ŀƛ ŦŇŎǳǘΣ 
tŇŎŀǘŜƭŜ-s iertate, 
Oƴ ƻŎƘƛƛ 5ƻƳƴǳƭǳƛΣ ǇƭŇŎǳǘ, 
¢ǳ Ŝǒǘƛ ŀŎǳƳŀ ŦǊŀǘŜΦ 
 
O, suflete, trist mai erai 
 ƛ Ǉƭƛƴ ŘŜ ƎǊƛƧƛ ŀƳŀǊŜΦ 
¢ǳ ŀƛ ƎŇǎƛǘ ŘǊǳƳǳƭ ǎǇǊŜ wai 
Urmând sfânta chemare. 

Dan Plugaru 
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LƳǇƻǊǘŀƴסŀ /ǊŜǒǘŜǊƛƛ /ƻǇƛƛƭƻǊ ƞƴ .ƛǎŜǊƛŎŇ 
 

9ƳƳŀ ±Ňran 
 
αΧŎƻǇƛƛƛ ǎǳƴǘ ƻ ƳƻǒǘŜƴƛǊŜ ŘŜ ƭŀ 5ƻƳƴǳƭΣ ǊƻŘǳƭ ǇŃƴǘŜŎŜƭǳƛ ŜǎǘŜ ƻ ǊŇǎǇƭŀǘŇ ŘŀǘŇ ŘŜ 9ƭέ ς Psalm 127:3 
 

_n lumina Scripturii, ŎƻǇƛƛƛ ǎǳƴǘ ƻ ƳƻǒǘŜƴƛǊŜ 

ǎǇƛǊƛǘǳŀƭŇ ǇǊƛƳƛǘŇ ŘŜ ƭŀ 5ǳƳƴŜȊŜǳ, aducând în 
ŦŀƳƛƭƛŜ ŎŜŜŀ ŎŜ ƴǳ Ǉƻǘ ŀŘǳŎŜ ŎŜƛ Řƻƛ ǎƻסƛΦ ¦ƴ ŎƻǇƛƭ 
ŘŇǊǳƛǘ ŘŜ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ǾƛƴŜ Ŏǳ ǇŀǊǘŜŀ ƭǳƛ ŘŜ ƳƻǒǘŜƴƛǊŜ 
din CŜǊ ǒƛ ƞǒƛ ŀŘǳŎŜ Ŏǳ ǎƛƴŜ αŀǾŜǊŜŀέΣ ƛŀǊ ǇŜƴǘǊǳ 
ŦƛŜŎŀǊŜ ŎƻǇƛƭ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ŀǊŜ ƎǊƛƧŇ ǎŇ ǊŜǾŜǊǎŜ ǇŜǎǘŜ 
ŦŀƳƛƭƛŜ ōƛƴŜŎǳǾŃƴǘŇǊƛƭŜ ǒƛ ƘŀǊǳƭ {ŇǳΦ 5ŀŎŇ ǇŜƴǘǊǳ 
ŦƛŜŎŀǊŜ ŎƻǇƛƭ ǎǘŀǘǳƭ ŀŎƻǊŘŇ ƻ ƞƴŘŜƳƴƛȊŀסƛŜ ǾŜƴƛƴŘ ƞƴ 
ŀƧǳǘƻǊǳƭ ŦŀƳƛƭƛŜƛΣ ŎŀǊŜ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ ŦƛŜ αƞƴŘŜƳƴƛȊŀסƛŀέ 
ǎǇƛǊƛǘǳŀƭŇ ŘŇǊǳƛǘŇ ŘŜ 5ǳƳƴŜȊŜǳ, prin fiecare copil, 
ŦŀƳƛƭƛŜƛΚ /Ŝ ŀƭŜǎŜ ōƛƴŜŎǳǾŃƴǘŇǊƛ Ǉƻǘ Ŧƛ ƻŦŜǊƛǘŜ 
familiei, prin copii, Řƛƴ ōŜƭǒǳƎǳƭ ōƻƎŇסiei unui 
Dumnezeu infinit? 
 
!Ƴ ǇǳǘŜŀ ƳŜƴסƛƻƴŀ ŘƻŀǊ ŎŃǘŜǾŀ ŘƛƴǘǊŜ ŀŎŜǎǘŜŀΥ 
ŀǇǊƻǇƛŜǊŜŀ ǒƛ ŀǘƳƻǎŦŜǊŀ ŀǊƳƻƴƛƻŀǎŇ ŘƛƴǘǊŜ ǇŇǊƛƴסƛΣ 
ŦŀǊƳŜŎǳƭ ǒƛ ōǳŎǳǊƛŀ ŎŀǎŜƛΣ ƎǊƛƧŀ ǒƛ ǇǊŜƻŎǳǇŀǊŜŀ 
ŎƻƳǳƴŇ ŀ ŎŜƭƻǊ Řƻƛ ǎƻסƛ ƞƴ ŘǊŀƎƻǎǘŜŀ ƭƻǊ ǇŜƴǘǊǳ ŎƻǇƛƛΦ 
De asemenea, Ŝƛ ǎǳƴǘ ƻ ŦƻǊסŇ ǇŜƴǘǊǳ ŦŀƳƛƭƛŜΣ αŎŀ 
ǎŇƎŜסƛƭŜ ƞƴ ƳŃƴŀ ǳƴǳƛ ǊŇȊōƻƛƴƛŎέ ǒƛ ŎǊŜǎŎǳסƛ ƞƴ ŦǊƛŎŀ ŘŜ 
Domnul ei aduc cinste lui DumneȊŜǳ ǒƛ ŦŀƳƛƭƛŜƛ 
(Psalmul 127:4,рύΦ hŘŀǘŇ Ŏǳ ōƛƴŜŎǳǾŃƴǘŇǊƛƭŜ ǇŜ ŎŀǊŜ 
5ǳƳƴŜȊŜǳ ƴƛ ƭŜ ŘŇ ǇǊƛƴ ŎƻǇƛƛ, ǇǊƛƳƛƳ ǒƛ 
ǊŜǎǇƻƴǎŀōƛƭƛǘŀǘŜŀ ŎǊŜǒǘŜǊƛƛ ƭƻǊ ǒƛ ŀ ŦƻǊƳŇǊƛƛ ƭƻǊ ǇŜƴǘǊǳ 
ǾƛŀסŇΦ !ǾŃƴŘ ƞƴ ǾŜŘŜǊŜ ŘƛƳŜƴǎƛǳƴŜŀ ǾŜǒƴƛŎŇ ŀ 
ŜȄƛǎǘŜƴסŜƛ ƴƻŀǎǘǊŜΣ ǇǊƛƴ ŜŘǳŎŀסƛŜ ǒƛ ǇǊƛƴ ƛƴǎǘǊǳƛǊŜ 
ŦƛŜŎŀǊŜ ŘƛƴǘǊŜ ƴƻƛ ƴŜ ǾƻƳ ŎǊŜǒǘŜ ŎƻǇƛƛƛ ŦƛŜ ǇŜƴǘǊǳ ŎŜǊ, 
ŦƛŜ ǇŜƴǘǊǳ ƛŀŘΦ /ƘƛŀǊ ŘŀŎŇ ƭƛƳōŀƧǳƭ ŜǎǘŜ ŘǳǊ, aceasta 
ŜǎǘŜ ǊŜŀƭƛǘŀǘŜŀ ōƛōƭƛŎŇΦ 
 
De acŜŜŀ ŜǎǘŜ ŘŜƻǎŜōƛǘ ŘŜ ƛƳǇƻǊǘŀƴǘ ǎŇ ƴŜ 
ƞƴסŜƭŜƎŜƳ Ǌƻƭǳƭ Ŏŀ ǒƛ ǇŇǊƛƴסƛ ǒƛ ǎŇ ƴŜ ƞƴǎǳǒƛƳ 
ŎǳƴƻǒǘƛƴסŜƭŜ ǇǊƛƴ ŎŀǊŜ ŎƻǇƛƛƛ ƴƻǒǘǊƛ ǾƻǊ ŎǊŜǒǘŜ ǇŜƴǘǊǳ 
OƳǇŇǊŇסƛŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΦ ¦ƴŀ ŘƛƴǘǊŜ ƳƻŘŀƭƛǘŇסƛƭŜ 
ōƛōƭƛŎŜ ŘŜ ŎǊŜǒǘŜǊŜ ŎƻǊŜŎǘŇ ŀ ŎƻǇƛƛƭƻǊ ŜǎǘŜ ŀŘǳŎŜǊŜŀ ǒƛ 
implicarea loǊΣ ƞƳǇǊŜǳƴŇ Ŏǳ ǇŇǊƛƴסƛƛ, în BƛǎŜǊƛŎŇΦ 
ImǇƻǊǘŀƴסŀ ŎǊŜǒǘŜǊƛƛ ŎƻǇƛƛƭƻǊ ƞƴ .ƛǎŜǊƛŎŇ ŜǎǘŜ ŘŀǘŇ ŘŜ 
aducerea lor la BƛǎŜǊƛŎŇΣ ƞƴ ǎǇŀסƛǳƭ ǒƛ ƭƻŎǳƭ destinat 
ƞƴŎƘƛƴŇǊƛƛ ǒƛ ŎǳƴƻŀǒǘŜǊƛƛ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΣ ŎŃǘ ǒƛ ŘŜ 
ƛƳǇƭƛŎŀǊŜŀ ƭƻǊ Ŏǳ ǊŜǎǇƻƴǎŀōƛƭƛǘŇסƛ ƞƴ ǎƭǳƧƛǊŜŀ 
ŎƻƳǳƴƛǘŇסƛƛ ǾƛƛΣ ŀ ƻŀƳŜƴƛƭƻǊ ŎŀǊŜ ŦƻǊƳŜŀȊŇ .iserica. 
 
În Vechiul Testament, în Israel, fiecare familie avea 
responsabilitatea de a aduce copiii la Cortul Întâlnirii,  
 

 
 

mai târziu la Templu, când acesta a fost construit, fie 
ǇŜƴǘǊǳ ǘŇƛŜǊŜŀ ƞƳǇǊŜƧǳǊΣ ŎƻƴŦƛǊƳŀǊŜ ƭŀ Ǿârsta de 12 
ŀƴƛΣ Ŏŀ ǎŇ ŦƛŜ ƞƴŎƘƛƴŀǘ 5ƻƳƴǳƭǳƛ ǎŀǳ Ŏǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀǊŜ ƭŀ 
ŀŘǳŎŜǊŜŀ ƧŜǊǘŦŜƭƻǊ ǒƛ ŎƘƛŀǊ ƭŀ ǎŇǊōŇǘƻǊƛƭŜ ŘŜ ǇŜǎǘŜ ŀƴΦ 
/ƻǇƛƛƛ ŜǊŀǳ ŀŘǳǒƛ Ŏǳ ǇŇǊƛƴסƛƛ ƞƴ ƭƻŎǳƭ ǇǊŜȊŜƴסŜƛ ƭǳƛ 
5ǳƳƴŜȊŜǳ ǒƛ ƞƳǇǊŜǳƴŇ Ŏǳ ŎŜƛ ŎŀǊŜ ŦƻǊƳŀǳ ǇƻǇƻǊǳƭ 
lui Dumnezeu. Astfel copiii erau ƞƴǾŇסŀסƛ ǎŀǳ ƭƛ ǎŜ 
ǊŜŀƳƛƴǘŜŀ ŎŇ ŀǳ ǳƴ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ŎŇǊǳƛŀ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ L ǎŜ 
ƞƴŎƘƛƴŜ ǒƛ ŎŇ ǎǳƴǘ ǎǇŜŎƛŀƭƛΣ ǇŀǊǘŜ ŀ ǳƴŜƛ ŎƻƳǳƴƛǘŇסƛΣ ŀ 
unui popor ales de Dumnezeu. 
 
bƻǳƭ ¢ŜǎǘŀƳŜƴǘ ƴŜ ǾƻǊōŜǒǘŜ ŘŜǎǇǊŜ ƻ ƴƻǳŇ 
comunitate, Biserica, poporul ales al lui Dumnezeu. 
Ea estŜ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘŇ ǇǊƛƴ ŎƻƳǳƴƛǘŀǘŜŀ ǾƛŜ ŦƻǊƳŀǘŇ ǒƛ 
Řƛƴ ǇŇǊƛƴסƛ ǒƛ ŎƻǇƛƛΦ tŜƴǘǊǳ ƻ ŎǊŜǒǘŜǊŜ ǎŇƴŇǘƻŀǎŇ ǒƛ 
ǇŜƴǘǊǳ ŜŘƛŦƛŎŀǊŜŀ ǾƛŜסƛƛ ŎƻǇƛƛƭƻǊΣ ŀŎŜǒǘƛŀ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ ŦƛŜ 
ŎǊŜǎŎǳסƛ ƞƴ ŎŀŘǊǳƭ ŎƻƳǳƴƛǘŇסƛƛ eclezialeΣ ƞƴ .ƛǎŜǊƛŎŇΦ 
Simpla întrebare este: DE CE? 
 
Mai întâi, ƞƴ .ƛǎŜǊƛŎŇ ŎƻǇƛƛƛ ƞƴǾŀסŇ ǎŇ-L ŎǳƴƻŀǎŎŇ ǇŜ 

5ǳƳƴŜȊŜǳ ǒƛ ƞƴǾŇסŇǘǳǊƛƭŜ {ŀƭŜΦ tŇǊƛƴǘŜƭŜ ƞƴסŜƭŜǇǘ ƞǒƛ 

ŜȄǇǳƴŜ ŎƻǇƛƭǳƭ ŎǳƴƻŀǒǘŜǊƛƛ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ǒƛ 

ƞƴǾŇסŇǘǳǊƛƭƻǊ {ŀƭŜ όtǊƻǾŜǊōŜƭŜ ннΥсύΦ Oƛ ǇǳǘŜƳ ƞƴǾŇǚŀ 

ǇŜ ŎƻǇƛƛ ƛƳǇƻǊǘŀƴǚŀ .ƛǎŜǊƛŎƛƛ ŎƘƛŀǊ ǇǊƛƴ ŀŘǳŎŜǊŜŀ ƭƻǊ 

în BiseǊƛŎŇΦ !ŎŜŀǎǘŀ aduce cu sine posibilitatea 

ŎǳƴƻŀǒǘŜǊƛƛ ŘŜ ŎŇǘǊŜ ŎƻǇƛƛ ŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ǒƛ ŎƘƛŀǊ 

mântuirea ŎƻǇƛƛƭƻǊ ƴƻǒǘǊƛ ƞƴ ƳƻŘ ǇŜǊǎƻƴŀƭΣ ƛƴŘƛǾƛŘǳŀƭΦ 

Copii de la Biserica Tabor 
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MÂINILE 

Despre Albrecht Dürer (1471-1528) se spune cŁ este cel mai 

mare artist al RenaἨterii. El este renumit ´n principal pentru 

credinἪa sa ´n Hristos. Albrecht D¿rer avea un prieten bun Ἠi 

am©ndoi primiserŁ de la Dumnezeu darul de a desena frumos. Cei 

doi tineri erau dornici sŁ ´nveἪe mai multe taine ale desenului. 

Într-o searŁ unul dintre ei zise: 

ï Noi trebuie sŁ mai ´nvŁἪŁm. Gravura pe care am fŁcut-o eu nu 

este perfectŁ. Mai am multe de ´nvŁἪat. Gravura ta, ´n schimb, 

este mult mai bunŁ. Talentul tŁu este mai mare, aἨa cŁ mi-a venit 

un g©nd. Eu voi munci Ἠi voi str©nge bani, ca tu sŁ mergi la 

ἨcoalŁ ´n Italia pentru a ´nvŁἪa mai mult. Apoi te vei ´ntoarce Ἠi 

mŁ vei ajuta Ἠi pe mine sŁ merg la ἨcoalŁ. 

ï AἨa ceva nu pot sŁ ´ncuviinἪez, zise celŁlalt. Am©ndoi avem 

talent Ἠi am©ndoi avem dorinἪa de a merge la ἨcoalŁ. Sacrificiul 

tŁu mŁ onoreazŁ Ἠi mŁ face sŁ-Ἢi cer sŁ mergi tu primul la ἨcoalŁ. 

ï Nu, Albrecht, vei merge tu primul, fiindcŁ eἨti mai talentat. 

T©nŁrul Albrecht a fost copleἨit de nobleἪea prietenului sŁu. AἨa 

cŁ a acceptat Ἠi a plecat la ἨcoalŁ. PreἪul studiilor era ´nsŁ foarte 

mare. Prietenul lui a acceptat muncile cele mai de jos pentru a 

str©nge banii de care Albrecht avea nevoie la ἨcoalŁ. 

Timpul a trecut Ἠi, dupŁ Ἠapte ani de muncŁ grea Ἠi de o parte Ἠi 

de alta, Albrecht se ´ntoarse la prietenul sŁu cu dorinἪa sincerŁ de 

a-l ajuta sŁ meargŁ la ἨcoalŁ. Era searŁ ´n ziua c©nd s-a întors. S-a 

apropiat de casa aceea sŁrŁcŁcioasŁ Ἠi mai ´nt©i privi pe fereastrŁ. 

Prietenul sŁu se ruga pe genunchi. La lumina tremur©ndŁ a 

lum©nŁrii, Albrecht vŁzu m©inile prietenului sŁu Ἠi ´nmŁrmuri. 

Erau douŁ m©ini noduroase, muncite. AἨteptŁ p©nŁ ce prietenul 

sŁu ´Ἠi terminŁ rugŁciunea, apoi bŁtu la uἨŁ. UἨa se deschise larg, 

iar prietenul se bucurŁ peste mŁsurŁ. 

ï Acum, vei merge tu la ἨcoalŁ, zise Albrecht. 

ï Dragul meu, mâinile acestea nu mai pot Ἢine penelul, dar te pot 

´mbrŁἪiἨa cu bucurie. ĊἪi mulἪumesc cŁ te-ai ´ntors Ἠi sunt fericit 

cŁ fiecare ne-am gŁsit un rost ´n viaἪŁ. 

Albrecht ceru ´ncuviinἪarea sŁ-i deseneze m©inile aἨa cum le 

vŁzuse ´n rugŁciune. AἨa s-a nŁscut tabloul ĂM©ini de apostolñ. 

Un prieten mult mai bun dec©t cel al lui Abrecht ἧi-a dat viaἪa nu 

numai pentru prietenii SŁi, ci pentru toἪi care vor crede ´n El. 

M©ntuitorul este cel mai bun Prieten Ἠi El ´Ἢi spune: ĂUitŁ-te la 

m©inile Meleñ. Semnele cuielor sunt vizibile pentru totdeauna în 

trupul Domnului înviat. Mâinile Sale, care s-au pus cu toatŁ 

dragostea peste aceia care aveau nevoie de El, au fost întinse pe 

cruce. Toate acestea le-a acceptat pentru m©ntuirea noastrŁ. 

Mâinile Sale oferŁ siguranἪŁ deplinŁ. 

https://ilustratiicrestine.wordpress.com 

INTERVIUL CU PŀSTORUL 

RICHARD WURMBRAND  

!ǊǘƛŎƻƭ Řƛƴ ȊƛŀǊǳƭ αCƻǊƳǳƭŀ !{έ ƴǊΦ оу ς 1992 

(continuare) 

Cling ð Clang  

- D-ƭŜ ²ǳǊƳōǊŀƴŘΣ ŎŀǊŜ ŜǎǘŜ ŜǎŜƴסŀ ŦƻǊסŜƛ ǇŜ ŎŀǊŜ 
ƻ ŘŇ ŎǊŜǒǘƛƴƛǎƳǳƭΚ 

- Oƴ ƳŀǘŜƳŀǘƛŎŇ ŜȄƛǎǘŇ ƻ ŎƛŦǊŇΥ ƛƴŦƛƴƛǘΦ {Ŝ ǎŎǊƛŜ 
opt ŎǳƭŎŀǘΦ 5ƛƴ ƛƴŦƛƴƛǘ ŎŃƴŘ ǎŎŀȊƛ нл ŎŃǘ ǊŇƳŃƴŜΚ 
Tot infinit. La infinit ori adaugi, ori scazi, e la fel.  

Dar cine are infinitul Cerului, infinitul uniunii cu 
5ǳƳƴŜȊŜǳΣ ŘǊŀƎƻǎǘŜŀ ŀǊȊŇǘƻŀǊŜ pe care o are - ea 
ŀƭƛƴŇ ǘƻŀǘŜ ŘǳǊŜǊƛƭŜΦ  ƛ ŎŜƭŜ ǇŜ ŎŀǊŜ ƭŜ ŀƛΣ ƞƴ chip 
ƴŀǘǳǊŀƭΣ ǒƛ ŎŜƭŜ ǇŜ ŎŀǊŜ ƭŜ ƛŜƛ ŀǎǳǇǊŀ ǘŀΦ  

Crucea lui Isus ƞסƛ ŘŜǾƛƴŜ ǳǒƻŀǊŇΦ Lǎǳǎ ŀ ƳŜǊǎ ƭŀ 
ǊŇǎǘƛƎƴƛǊŜΣ ǎǇǊŜ DƘŜǘǎƛƳŀƴƛΣ ŎŃƴǘŃƴŘΦ  ƛ ǒǘƛǳ ǒƛ ŎŜ ŀ 
ŎŃƴǘŀǘ ŦƛƛƴŘŎŇ ǎǳƴǘ ŜǾǊŜǳΦ 9Ǌŀ ǎŜŀǊŀ tŀǒǘƛƭƻǊ 
evreieǒǘƛ ǒƛ ŘŜ tŀǒǘƛƭŜ ŜǾǊŜƛŜǒǘƛΣ ǇŃƴŇ ŀǎǘŇȊƛΣ 
evreii ŎŃƴǘŇ tǎŀƭƳǳƭ ммуΥ α!ŎŜŀǎǘŀ Ŝ Ȋƛǳŀ ǇŜ ŎŀǊŜ 
5ƻƳƴǳƭ ŀ ŦŇŎǳǘ-o Ŏŀ ǎŇ ƴŜ ōǳŎǳǊŇƳέΦ Mergea, 
deci, ŎŃƴǘŃƴŘ ŎŇǘǊŜ ǎǳŦŜǊƛƴסŇΣ ŎŇǘǊŜ ƳŀƳŀ ǎŦŃƴǘŇ ǒƛ 
ōǳƴŇ ŎŀǊŜ ŀǾŜŀ ǎŇ ǇƭŃƴƎŇ ƭŀ ǇƛŎƛƻǊǳƭ crucii.  

 ƛ ƴƻƛ ŎŃƴǘŀƳ ƞƴ ƞƴŎƘƛǎƻŀǊŜΦ !ǾŜŀƳ ŎƘƛŀǊ Ǔƛ ƳǳƭǘŜ 
instrumente muzicale tare frumoase: n-aveam 
viori, n-ŀǾŜŀƳ ƻǊƎŇΣ dar aveaƳ ƭŀƴסǳǊƛ ƭŀ ƳŃƛƴƛ ǒƛ 
la ǇƛŎƛƻŀǊŜΣ ǒƛ ƭŀƴסǳǊƛƭŜ ǎǳƴǘ ƴƛǒǘŜ ƛƴǎǘǊǳƳŜƴǘŜ 
muzicale splendide:  

α!ŎŜŀǎǘŀ ŜǎǘŜ ȊƛǳŀΣ cling-clang, aceasta este ziua, 
cling-clang, pe care Domnul ŀ ŦŇŎǳǘ-o, cling-clang, 
ǎŇ ƴŜ ōǳŎǳǊŇƳΦέ  

 ƛ Ƴŀƛ ŘŇŘŜŀƳ ǒƛ Řƛƴ ǇƛŎƛƻŀǊŜΣ Ŏŀ ǎŇ ŀŘŇǳƎŇƳ ǒƛ-o 
ƻǊƎŇΦ /Ŝƛ ŎŀǊŜ Ŏǳ ŘǊŀƎ ƛŀǳ crucea asupra lor, au 
ƳŜǊŜǳ ȊŃƳōŜǘǳƭ ǇŜ ŦŀסŇΦ 
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tƻǇƻǊǳƭ aŜǳ ǇƛŜǊŜ Řƛƴ ƭƛǇǎŇ ŘŜ ŎǳƴƻǓǘƛƴǚŇΦ Osea 4:6  

AgŜƴǚƛŀ !ǳǎǘǊŀƭƛŀƴŇ ŘŜ LƴǘŜƭƛƎŜƴǚŇ ŜǎǘŜ ǊŜǎǇƻƴǎŀōƛƭŇ ǇŜƴǘǊǳ ŀ ŦŀŎŜ ŘƛŦŜǊŜƴǚŀ 

ƞƴǘǊŜ ōŀƴƛƛ ŀǳǘŜƴǘƛŎƛ Ǔƛ ŎŜƛ ŎƻƴǘǊŀŦŇŎǳǚƛ όŦŀƭǓƛύΦ  tŜƴǘǊǳ ŀŎŜŀǎǘŀΣ Ŝƛ ǎǘǳŘƛŀȊŇ ƴǳ 

ōŀƴŎƴƻǘŜƭŜ ŦŀƭǎŜΣ Ŏƛ ōŀƴŎƴƻǘŀ ƻǊƛƎƛƴŀƭŇΦ  9ƛ ƴƛŎƛ ƳŇŎŀǊ ƴǳ ǇǊƛƳŜǎŎ ƻ ōŀƴŎƴƻǘŇ 

ŦŀƭǎŇ ǇŜƴǘǊǳ ŜȄŀƳƛƴŀǊŜ ǇŃƴŇ ƭŀ Ŧƛƴŀƭǳƭ ŎǳǊǎǳƭǳƛΣ Ŏƛ ǇŜǘǊŜŎ ǘot cursul studiind 

originalul. hŘŀǘŇ ŎŜ Ǔǘƛǳ ŦƛŜŎŀǊŜ ŘŜǘŀƭƛǳ ŀƭ ōŀƴŎƴƻǘŜƛ ŀǳǘŜƴǘƛŎŜΣ Ǉƻǘ ŦƻŀǊǘŜ 

ǳǓƻǊ ǎŇ ƛŘŜƴǘƛŦƛŎŜ ōŀƴcnotele false. 5ƻƳƴǳƭ ǎǇǳƴŜŀ ŎŇ αtƻǇƻǊǳƭ [ǳƛ ǇƛŜǊŜ Řƛƴ 

ƭƛǇǎŇ ŘŜ ŎǳƴƻǓǘƛƴǚŇέΦ  Nu mai e preocupat cu originalul, cu Cuvântul lui 

5ǳƳƴŜȊŜǳΣ Ǔƛ ŀǎǘŦŜƭ ǇƛŜǊŜΣ ǇŜƴǘǊǳ ŎŇ ŀŎŎŜǇǘŇ ŦŀƭǎƛǘŇǚƛΦ 

      tŇǎǘƻǊ bŀǘŀƴŀŜƭ /ƻǎǘŜa 
 

{ƛƴƎǳǊŀ Ǔƛ aŘŜǾŇǊŀǘŀ mea Comoara 
C.S.Lewis  
 

Nu pot sŁ zic cŁ durerea nu e dureroasŁ. Încerc sŁ arŁt cŁ vechea doctrinŁ 

creἨtinŁ ĂsuferinἪa te face mai bunò nu este incredibilŁ. Dar a o dovedi 

acceptabilŁ îmi este peste putinἪŁé 

ExperienἪa mea este cam aceasta:  

 

Progresez pe drumul vieἪii în starea mea obiἨnuitŁ de fiinἪŁ cŁzutŁ Ἠi fŁrŁ 

evlavie, absorbit de un chef cu prietenii mâine, sau de un pic de lucru care 

sŁ-mi satisfacŁ vanitatea astŁzi, un concediu sau o carte bunŁ, când 

deodatŁé am o durere ascuἪitŁ ´n stomac care ameninἪŁ sŁ fie o boalŁ 

serioasŁ.  

Mai întâi sunt copleἨit  Ἠi toate preocupŁrile mele apar acum ca niἨte jucŁrii 

stricate. Apoi ́ ncetiἨor Ἠi fŁrŁ tragere de inima, puἪin câte puἪin, încerc sŁ-mi 

formez o dispoziἪie sufleteascŁ pe care, de fapt, ar fi trebuit sŁ o am în 

permanenἪŁ, de la bun început. Îmi reamintesc mie însumi cŁ rolul tuturor 

acestor jucŁrii nu trebuia sŁ-mi posede inima, cŁ fericirea mea adevŁratŁ va 

fi pe lumea cealaltŁ, Ἠi cŁ singura Ἠi adevŁrata mea comoarŁ e Cristos.  

 

Si probabil, cu ajutorul lui Dumnezeu, voi reuἨi sŁ cred cŁ aἨa Ἠi este, iar 

pentru o zi sau douŁ sŁ devin o creaturŁ dependentŁ conἨtient de Dumnezeu, 

care ´Ἠi va extrage toata puterea din adevŁrata sursŁ. 

Dar în momentul urmŁtor, imediat dupŁ ce pericolul a trecut, întreaga mea 

naturŁ umanŁ fuge înapoi la jucŁriile ei. De aceea necesitatea necazurilor 

este  foarte clarŁ. 

 

  

DOAR PACEA TA é 

Ioan SighiartŁu    

 

Doar pacea Ta mi-e st©ncŁ tare  

SŁ pot sŁ ancorez pe ea. 

DŁ-mi pacea Ta în încercare,  

DŁ-mi pacea Ta, dŁ-mi pacea Ta. 

 

Doar gândul TŁu spre cer mŁ-nalŞŁ  

ķi trec cu Tine-n infinit.   

De-i frig, iubirea-ŝi mŁ dezgheaŞŁ  

ķi mŁ întorci de-am rŁtŁcit. 

 

Doar Slava Ta îmi dŁ voinŞŁ  

SŁ urc mereu pe calea Ta,  

SŁ trec necaz ĸi suferinŞŁ,  

Doar slava Ta, doar slava Ta. 

 

Doar Fiul TŁu mi-a dat putere  

Pe drumul pŁcii oricând sŁ merg,  

ķi astŁzi am o mângâiere  

CŁ poŞi Tu sufletu-mi sŁ ĸtergi. 

 

Doar harul TŁu îmi dŁ speranŞŁ 

Din vŁi s-alerg spre Dumnezeu.  

Doar Haru-mi dŁ o siguranŞŁ  

CŁ sunt al SŁu, cŁ sunt al SŁu. 

 

O, lasŁ-mi pacea Ta-n fŁpturŁ,  

SŁ pot s-alerg sŁ duc în lume  

Cuvântul TŁu bun din ScripturŁ,  

SŁ pot sŁ strâng doar roade bune. 

 

O, lasŁ-mi gândul TŁu în mine  

SŁ pot ´nfŁptui lucrarea,   

SŁ-ndrept pe oameni cŁtre Tine.  

Doar Tu poŞi sŁ ne dai salvarea. 

 

O, lasŁ-mi slava Ta în viaŞŁ  

Spre Tine sŁ-mi pot îndrepta  

ķi gândul meu ĸi a mea faŞŁ,  

O lasŁ-mi, o, lasŁ-mi slava Ta! 

 

O, lasŁ-mi Duhul TŁu în suflet  

Ca templu inima sŁ-I dau, 

ķi pasul meu ĸi al meu umblet  

SŁ fie pentru Tine, vreau. 

 

O, lasŁ-mi harul TŁu mereu,  

S-arŁt mereu la tot poporul,  

CŁ Tu eĸti Domnul Dumnezeu,  

CŁ Tu eĸti RŁscumpŁrŁtorul. 
 

Traducere  de Sora Despina Bulmer din Perth 
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UN MINUT DE RUGŀCIUNE 

 
¦ƴ Ƴƛƴǳǘ ǎŇ-mi plâng amarul 
¡ƛ ǇŇŎŀǘŜƭŜ ŎŜ ǘǊŜŎ, 
¦ƴ Ƴƛƴǳǘ ǎŇ ǳǊŎ /ŀƭǾŀǊǳƭ 
¡ƛ Ŏǳ 5ƻƳƴǳƭ ǎŇ ǇŜǘǊŜŎΦ 
 
OƳƛ ǇƭŜŎ ŦǊǳƴǘŜŀ ƞƴŎǊǳƴǘŀǘŇ 
[ŃƴƎŇ ŎǊǳŎŜŀ ƭǳƛ Hristos. 
Mi-ƻ ǊƛŘƛŎ ƞƴǎŜƴƛƴŀǘŇΣ 
/ƘƛǇ ŘŜ ǾƛŀǚŇΣ ƭǳƳƛƴƻǎΦ 
 
¦ƴ Ƴƛƴǳǘ ǎŇ ǎǘŀǳ Ŏǳ ¢ƛƴŜ 
tŜ /ŀƭǾŀǊΣ ǎŇ ¢Ŝ ǇǊƛǾŜǎŎ, 
{Ň ǳƛǘ ŎƭƛǇŀ ŎŀǊŜ ǾƛƴŜΦ 
Doamne, ce mult Te iubesc. 
 
{Ň ǇǊƛƳŜǎŎ Ŏǳ ǘŜŀƳŇ ǎŦŃƴǘŇ 

±ŜǎǘŜŀ ōǳƴŇ ŎŜ Ƴƛ-o dai 
/ŃƴŘ ƞƳƛ ǎǇǳƛ Ŏǳ ǾƻŎŜŀ ōƭŃƴŘŇΥ 
αAzi, vei fi cu Mine-ƴ ǊŀƛΦέ 
 
¦ƴ Ƴƛƴǳǘ ǎŇ ǎǘŀǳ Ŏǳ ¢ƛƴŜ 
Rezemat de crucea rece, 
!ǓǘŜǇǘŃƴŘ Ǿƛŀǚŀ ŎŜ ǾƛƴŜΣ 
LƎƴƻǊŃƴŘ Ǿƛŀǚŀ ŎŜ ǘǊŜŎŜΦ 
 
5ƻŀǊ ƻ ŎƭƛǇŇ ŀǓǘŜǊƴǳǘŇ 
[ŃƴƎŇ ƳŀǊƎƛƴŜ ŘŜ ǾŜŀŎ ς 
5ƻƳƴǳƭ ǎǘǊƛƎŇΥ αLŀǊǘŇ-ƛ ¢ŀǘŇΣ 
LŀǊǘŇ-ƛ ŎŇ ƴǳ Ǔǘƛǳ ŎŜ ŦŀŎΦέ 
 
¦ƴ Ƴƛƴǳǘ ŘŜ ǊǳƎŇŎƛǳƴŜΣ 
Un minut din infinit, 

Un minut când Domnul spune 
/ǳ Ǝƭŀǎ ǎǘƛƴǎΥ αS-ŀ ƛǎǇǊŇǾƛǘΗέ 
În minutul meu de veghe 
Lacrimi calde-Ƴƛ ŎǳǊƎ ǇŜ ŦŀǚŇ. 
E-ǳƴ Ƴƛƴǳǘ ŦŇǊŇ ǇŜǊŜŎƘŜΣ 
9 Ƴƛƴǳǘǳƭ ƳŜǳ ŘŜ ǾƛŀǚŇΦ 
 
Oƴ Ƴƛƴǳǘǳƭ ƳŜǳ ŘŜ ǘŀƛƴŇ 
¡ƛ ŘŜ ǾŜƎƘŜ Ǔƛ ŘŜ ŘƻǊΣ 
Simt cum Duhul Sfânt m-ŀƭƛƴŇ 
¡i mŇ ǳƳǇƭŜ ŘŜ ŦƛƻǊΦ 
 
¡ƛ ŀǓŀΧ ǎǳō ŎǊǳŎŜŀ ǊŜŎŜ 
Ce sub veacuri se ascunde 
¢ƛƳǇǳƭ ǾƛƴŜΣ ǘƛƳǇǳƭ ǘǊŜŎŜΧ 
S-ŀǳ ǎŎǳǊǎ ǓŀƛȊŜŎƛ ŘŜ ǎŜŎǳƴŘŜΦ 

  

 

 

 

ἕNCŀ UN MINUT DE RUGŀCIUNE 

Doamne, Dumnezeu, 
5ƻŀƳƴŜ ¢ŀǘŇƭ meu, 
OƴŎŇ ǳƴ Ƴƛƴǳǘ ƳƛŎ 
±ǊŜŀǳ ǎŇ Oǚƛ ŘŜŘƛŎΦ 
{Ň ƳŇ ǇƭŜŎ ƭŀ ǇŇƳŃƴǘ 
!Ǔŀ ŎǳƳ ǎǳƴǘ 
OƴŀƛƴǘŜŀ ¢ŀǘŇƭǳƛ ŎŜƭ {ŦŃƴǘΦ 
 
5ƻŀƳƴŜΣ ƳŇ ǇƻŎŇƛŜǎŎ 
¡ƛ ƳŇǊǘǳǊƛǎŜǎŎ 
/Ň ǎǳƴǘ ǳƴ ǇŇŎŇǘƻǎΣ 
[ŇǳŘŇǊƻǎΣ ƳƛƴŎƛƴƻǎΣ 
[ŜƴŜǓ Ǔƛ ƴŜǊƻŘƛǘƻǊ 
De somn iubitor. 
 
aŇǊǘǳǊƛǎŜǎŎ ŎŇ 
Am ochiul întunecos, 
 
 

DŃƴŘǳƭ ǇŇŎŇǘƻǎΣ 
5ƻŀƳƴŜΣ ǎǳƴǘ ǊŇǳ ŘŜ ǘƻǘΣ 
5ƻŀƳƴŜΣ ƴǳ Ƴŀƛ ǇƻǘΧ 
±ŀƛ ŘŜ ƳƛƴŜΣ ǾŀƛΧ 
Cum s-ajung în Rai?! 
 
5ƻŀƳƴŜΣ ƛŀǊǘŇ-ƳŇΣ 
5ƻŀƳƴŜ ƞƳōǊŀŎŇ-ƳŇ  
/ǳ Ƙŀƛƴŀ ŘŜ ƴǳƴǘŇ 
5ƛƴ ƛƴ ŎǳǊŀǘ ǚŜǎǳǘŇΤ  
Iar eu Te-oi iubi 
¡ƛ Oǚƛ Ǿƻƛ ǎƭǳƧƛΧ 
Χ ǳƴ Ƴƛƴǳǘ ǇŜ ȊƛΗ 
 
 O! Vai de mine, vai 
Cum s-ajung în Rai?! 
/ŇŎƛ ǾƻǊōŀ Ƴƛ-Ŝ ŦƭŜŎŀǊŇΣ 
LƴƛƳŀ ŀƳŀǊŇΣ 
Ochiul întunecos, 

DŃƴŘǳƭ ǇŇŎŇǘƻǎΧ 
¦ƴ Ƴƛƴǳǘ ŘŜ ǊǳƎŇŎƛǳƴŜ 
[ǳƴƎ ŜǎǘŜ {ǘŇǇŃƴŜΦ 
{ǳƴǘ Ŏŀ ǳƴ ǘŇŎƛǳƴŜ 
Scos din foc, 
CŇǊŇ ƴƻǊƻŎΧ 
 
5ƻŀƳƴŜΣ ǎŎŀǇŇ-ƳŇΣ 
5ƻŀƳƴŜΣ ŀƧǳǘŇ-ƳŇΦ 
LŀǊǘŇ-ƳŇ {ǘŇǇŃƴŜ 
!ƛ ƳƛƭŇ ŘŜ ƳƛƴŜ 
Doamne, ŦŇ-ƳŇ ǎŦŃƴǘΦ 
Χ{-a dus un minut!!! 
Auzi al meu suspin, 
Te iubesc, 
         Amin 
 
.

  

/ƻƴǎǘŀƴǘƛƴ hǇǊŇƴŜǎŎǳ 
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Daniel Gabriel 

α/ǳƳ ƞǓƛ Ǿŀ ǚƛƴŜŀ ǘŃƴŇǊǳƭ ŎǳǊŀǘŇ ŎŇǊŀǊŜŀ Κ 
Îndreptându-ǎŜ ŘǳǇŇ /ǳǾŃƴǘǳƭ ¢Ňǳέ όtǎŀƭƳǳƭ ммфΥфύΦ 

 
/ŇǊŀǊŜŀ ƭŀ ŎŀǊŜ ŦŀŎ ǊŜŦŜǊƛǊŜ ƞƴ ǇǎŀƭƳǳƭ Ŏƛǘŀǘ Ƴŀƛ ǎǳǎΣ 
este, ŘŜ ŦŀǇǘΣ Ǿƛŀǚŀ ƴƻŀǎǘǊŇ ŎŀǊŜ ǎŜ ǎŎǳǊƎŜ ŀǘŃǘ ŘŜ 
ǊŜǇŜŘŜ Ǔƛ ŎŀǊŜ ŜǎǘŜ ŦƻǊƳŀǘŇ Řƛƴ ǘƻǘŀƭƛǘŀǘŜŀ ŀŎǚƛǳƴƛƭƻǊ 
ƴƻŀǎǘǊŜ ŘŜǎŦŇǓǳǊŀǘŜ ƞƴ ǳǊƳŀ ŘŜŎƛȊƛƛƭƻǊ ƭǳŀǘŜ Ŏǳ Ƴŀƛ 
muƭǘŇ ǎŀǳ Ƴŀƛ ǇǳǚƛƴŇ ƞƴǚŜƭŜǇŎƛǳƴŜ. 
 
aǳƭǚƛ ǘƛƴŜǊƛ ƞƴ Ȋƛǳŀ ŘŜ ŀȊƛ ƴǳ ǊŜŀƭƛȊŜŀȊŇ ŎŇΣ ƞƴ Ǿƛŀǚŀ ƭƻǊ 
ǘǊŇƛǘŇ Ȋƛ ŘŜ ȊƛΣ ŘŜ ŦŀǇǘΣ ƞǓƛ ŎǊƻƛŜǎŎ ƻ ŎŇǊŀǊŜ ŎŀǊŜ ƞƛ Ǿŀ 
ridica sau îi va ŎƻōƻǊƞΣ ŀǘŃǘ ŦƛǊŜǓǘŜ ŎŃǘ Ǔƛ ǎǇƛǊƛǘǳŀƭΦ 
¦ƴƛƛ ǘƛƴŜǊƛ ǇƻǊƴŜǎŎ ǇŜ ŎŇǊŀǊŜŀ ƭƻǊ ǘǊŇƛƴŘ ƞƴ ŘŜǎŦǊŃǳΣ 
ŘƻǊŜǎŎ ǎŇ ŦƛŜ ƛƴŘŜǇŜƴŘŜƴǚƛ ŘŜ ǇŇǊƛƴǚƛΣ ŀǊǳƴŎŃƴŘǳ-le 
ŎǳǾƛƴǘŜ ƎǊŜƭŜΣ ƭƛǇǎƛǘŜ ŘŜ ǊŜǎǇŜŎǘΣ Ǔƛ ŀǊǳƴŎŃƴŘǳ-se ei 
ƞƴǓƛǓƛ ƞƴ ǇŀǘƛƳƛ ŀƭŜ ŀƭŎƻƻƭǳƭǳƛ Ǔƛ ŘǊƻƎǳǊƛƭƻǊ. 
O astfel ŘŜ ŎŇǊŀǊŜ ƴǳ ǇƻŀǘŜ ŘǳŎŜ ǇŜ ŀŎŜƭ ǘŃƴŇǊ ŘŜŎŃǘ 
la dezastru fƛȊƛŎ Ǔƛ ǎǇƛǊƛǘǳŀƭΦ 
 
Domnul Isus ŀƳƛƴǘŜǓǘŜ îƴ /ǳǾŃƴǘǳƭ {Ňǳ ŎŇ ŦƛŜŎŀǊŜ Řƛƴ 
ƴƻƛΣ ǘŃƴŇǊ ǎŀǳ ōŇǘǊŃƴΣ ƴŜ ǇǳǘŜƳ ŀƭŜƎŜ ǎƛƴƎǳǊƛ ŎŇǊŀǊŜŀ 
ǇŜ ŎŀǊŜ ŘƻǊƛƳ ǎŇ ƳŜǊƎŜƳΥ 
9ǎǘŜ ƻ ŎŀƭŜ ƞƴƎǳǎǘŇ Ǔƛ ǳƴŀ ƭŀǊƎŇ.  
 
αΦΦΦ[ŀǘŇ esǘŜ ŎŀƭŜŀ ŎŀǊŜ ŘǳŎŜ ƭŀ ǇƛŜǊȊŀǊŜΦΦΦΦ ƞƴƎǳǎǘŇ 
ŜǎǘŜ ŎŀƭŜŀ ŎŀǊŜ ŘǳŎŜ ƭŀ ǾƛŀǚŇΦΦΦέ ό aŀǘŜƛ тΥмоΣмп ύΦ 
 
Dragul meu cititor, ŎƛǘƛǘƻŀǊŜΣ ŀǓ ǾǊŜŀ ǎŇ ǘŜ ƞƴǘǊŜōΣ ǘǳ 
ǇŜ ŎŜ ŎŇǊŀǊŜ ŀƛ ŀƭŜǎ ǎŇ ǇŇǓŜǓǘƛ ƞƴ Ǿƛŀǚŀ ŀŎŜŀǎǘŀΚ 
9Ǔǘƛ ǘŃƴŇǊ Ǔƛ poate spui : α!ǳȊƛΣ ƴǳ ǾǊŜŀǳ ǎŇ-mi 
ǊƛǎƛǇŜǎŎ ǘƛƴŜǊŜǚŜŀ ǇŜ ƭǳŎǊǳǊƛ ŎŀǊŜ ƴǳ ƳŇ ŘƛǎǘǊŜŀȊŇΣ ŎŇ 

ŘƻŀǊ ƻ ǾƛŀǚŇ ŀƳ Ǔƛ ǾǊŜŀǳ ǎŇ ƻ ǘǊŇƛŜǎŎ Řƛƴ ǇƭƛƴΗέ 
5ŀŎŇ ŎǳƳǾŀ ŜǓǘƛ ǳƴǳƭ Řƛƴ ŀŎŜǎǘ ƳƻŘŜƭΣ ŀǓ ǾǊŜŀ ǎŇ-ǚƛ  
ŀŘǳŎ ŀƳƛƴǘŜΣ ǎŀǳ ǎŇ-ǚƛ ǎǇǳƴ ŎŜŜŀ ŎŜ ȊƛŎŜ /reatorul 
ǘŇǳ ƞƴ {ŦŃƴǘŀ {ŎǊƛǇǘǳǊŇ, (Biblia): 
 
α.ǳŎǳǊŇ-te tƛƴŜǊŜΣ ƞƴ ǘƛƴŜǊŜǚŜŀ ǘŀΣ Ŧƛƛ Ŏǳ ƛƴƛƳŀ ǾŜǎŜƭŇ 
ŎŃǘ ŜǓǘƛ ǘŃƴŇǊΣ ǳƳōƭŇ ǇŜ ŎŇƛƭŜ ŀƭŜǎŜ ŘŜ ƛƴƛƳŀ ǘŀΣ Ǔƛ 
ǇƭŇŎǳǘŜ ƻŎƘƛƭƻǊ ǘŇƛΤ ŘŀǊ ǎŇ Ǔǘƛƛ ŎŇ ǇŜƴǘǊǳ ǘƻŀǘŜ ŀŎŜǎǘŜŀ 
ǘŜ Ǿŀ ŎƘŜƳŀ 5ǳƳƴŜȊŜǳ ƭŀ ƧǳŘŜŎŀǘŇέΦ ό9ŎƭŜǎƛŀǎǘǳƭ 
11:9 ) 
 
5ǳƳƴŜȊŜǳ ƴǳ ƴŜ ƛƴǘŜǊȊƛŎŜΣ ƴƻǳŇ ǘƛƴŜǊƛƭƻǊΣ ǎŇ ƴu ne 
ōǳŎǳǊŇƳ ƞƴ ǘƛƴŜǊŜǚŜŀ ƴƻŀǎǘǊŇΣ Ŏƛ 9ƭ ƴŜ ŦŀŎŜ ŎƻƴǓǘƛŜƴǚƛ 
ŎŇ ŘǊǳƳǳƭ ǇŜ ŎŀǊŜ ƞƭ ŀƭŜƎŜƳ ƴƻƛΣ ŎŇǊŀǊŜŀ ǇŜ ŎŀǊŜ ƻ 
ŀƭŜƎŜ ƛƴƛƳŀ ƴƻŀǎǘǊŇΣ ƴŜ Ǿŀ ŀǇǊƻǇƛŀ ǎŀǳ ƴŜ Ǿŀ ŘŜǇŇǊǘŀ 
ŘŜ ǇǊŜȊŜƴǚŀ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΦ 
 
9ǳΣ ǇŜǊǎƻƴŀƭΣ ƳǳƭǚǳƳŜǎŎ 5ƻƳƴǳƭǳƛ ŎŇ Ƴ-ŀ ŦŇŎǳǘ ǎŇ 
ƞƴǚŜƭŜƎ ŎŇ ŘǊǳƳǳƭ ǇŜ ŎŀǊŜ ƳŜǊƎŜŀƳ ƻŘŀǘŇΣ ŘǳŎŜŀ ƭŀ 
ǇƛŜǊȊŀǊŜΦ ¢ƻǘǳǓƛΣ s-ŀ ƞƴŘǳǊŀǘ ŘŜ ƳƛƴŜ Ǔƛ ŜǳΣ Ŏŀ Ǔi 
psalmistul pot spune: α9ƭ Ƴƛ-a pus picioarele pe 
stâƴŎŇ Ǔƛ Ƴƛ-ŀ Ǉǳǎ ƞƴ ƎǳǊŇ ƻ ŎŃƴǘŀǊŜ ƴƻǳŀέΦ {ƭŇǾƛǘ ǎŇ 
fie Domnul!  
 
5ŀŎŇ ǘǳΣ ŎƛǘƛƴŘ ŀŎŜǎǘŜ ǊŃƴŘǳǊƛΣ ǘŜ ǳƛǚƛ ƭŀ Ǿƛŀǚŀ ǘŀ Ǔƛ vezi 
ŎŇ ǘǊŇƛŜǓǘƛ ŎǳƳ ǾǊŜƛ ǘǳΣ ŦŀŎƛ ŎŜ ǾǊŜƛ ǘǳΣ ǳƳōƭƛ ǳƴŘŜ ǾǊŜƛ 
ǘǳΣ ǾƻǊōŜǓǘƛ ŎǳƳ ǾǊŜƛ ǘǳΣ ŀǘǳƴŎƛ ƞƴǎŜŀƳƴŇ ŎŇ ŘǊǳƳǳƭ 
ǘŇǳΣ ŎŇǊŀǊŜŀ ǘŀΣ ǘŜ ŘǳŎŜ ƞƴ ƧƻǎΦ  5ƻƳƴǳƭ Lǎǳǎ ŘƻǊŜǓǘŜ 
Ŏŀ ǘǳ ǎŇ Ǿƛƛ ƭŀ 9ƭΣ ǎŇ-ǚƛ ǇǳƴŇ ǇƛŎƛƻŀǊŜƭŜ ǇŜ /ŀƭŜŀ [ǳƛΣ 
ŘƻŀǊ ǘǳ ǎŇ ǎǇǳƛ Ŏŀ Ǔƛ ǇǎŀƭƳƛǎǘul : 
 
α5ƻŀƳƴŜΣ ŎŇƭŇǳȊŜǓǘŜ-ƳŇ ǇŜ ŎŀƭŜŀ ǇƭŇŎǳǘŇ ¤ƛŜέ 
(Psalmul 5:8). 
 
tŜ ŎŇǊŀǊŜŀ ƞƴƎǳǎǘŇΣ ǘƛƴŜǊŜΣ ƴǳ Ǉƻǚƛ intra decât prin 
ǇƻŎŇƛƴǚŇΣ ƴǳƳŀƛ ŘŀŎŇ ǘŜ ƞƴǘƻǊŎƛ ƭŀ 5ǳƳƴŜȊŜǳ Ǔƛ 
ǊŜƴǳƴǚƛ ƭŀ Ǿƛŀǚŀ ǘŀ ǾŜŎƘŜΦ !Ǉƻƛ ǇƻŎŇƛƴǚŀ ǘŀ ǘǊŜōǳƛŜ ǎŇ 
ŦƛŜ ǾŇȊǳǘŇ ŘŜ ŎŜƛ Řƛƴ Ŏŀǎŀ ǘŀ Ǔƛ ŘŜ ŎŜƛ Řƛƴ ƧǳǊǳƭ ǘŇǳ Φ 
!ŘƛŎŇ ŀƛ ǾŇȊǳǘ ŎŇ ǇŜƴǘǊǳ ǇŇŎŀǘŜƭŜ ǘŀƭŜ ŀ ǘǊŜōǳƛǘ ǎŇ 
ƳƻŀǊŇ Fiul lui Dumnezeu, iar tu ai ales ascultarea de 
5ƻƳƴǳƭ Lǎǳǎ Ǔƛ ŀƛ ǇƻǊƴƛǘ Ŏǳ 9ƭ ǇŜ ŎŀƭŜŀ ƞƴƎǳǎǘŇΣ cu 
crucea în spate. 
 
    α5ŀŎŇ ǾƻƛŜǓǘŜ ŎƛƴŜǾŀ ǎŇ ǾƛƴŇ ŘǳǇŇ aƛƴŜΣ ǎŇ ǎŜ 
lepede dŜ ǎƛƴŜΣ ǎŇ-Ǔƛ ƛŀ ŎǊǳŎŜŀ ƞƴ ŦƛŜŎŀǊŜ ȊƛΣ Ǔƛ ǎŇ aŇ 
ǳǊƳŜȊŜέ ό[ǳŎŀ фΥноύΦ 
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bƻƛ ǇǳǘŜƳ Ǔǘƛ ŘŀŎŇ ǎǳƴǘŜƳ ǇŜ /ŀƭŜŀ 5ƻƳƴǳƭǳƛ ǎŀǳ 
pe calea lumii. Cum? 
/ŇǊŀǊŜŀ 5ƻƳƴǳƭǳƛ ƞƴǘƻǘŘŜŀǳƴŀ ŜǎǘŜ ŎǳǊŀǘŇΣ Ǿƛŀǚŀ ǇŜ 
ŎŀǊŜ ƻ ǘǊŇƛŜǓǘŜ ǘŃƴŇǊǳƭ ŜǎǘŜ ƻ ǾƛŀǚŇ ŘŜ ŀǎŎǳƭǘŀǊŜ ŘŜ 
voia Domnuluƛ LǎǳǎΣ ŜǎǘŜ ƻ ǾƛŀǚŇ ŘŜ ǎŦƛƴǚŜƴƛŜΣ ŎƘƛŀǊ 
ŘŀŎŇ ǳƴŜƻǊƛ ǇŜ ŀŎŜŀǎǘŇ ŎŇǊŀǊŜ ƞƴǘŃƭƴƛƳ Ǔƛ ǎǳŦŜǊƛƴǚŀΦ 
/ŃƴŘ ŎƛƴŜǾŀ ǚƛ-ŀ ƎǊŜǓƛǘΣ ŘŀŎŇ ŜǓǘƛ ǇŜ ŎŇǊŀǊŜŀ ŎǳǊŀǘŇΣ 
ǘǳ ǾŜƛ ǇǳǘŜŀ ǎŇ-ƭ ƛŜǊǚƛ Ǔƛ ǎŇ-ƭ ƛǳōŜǓǘƛΣ ŀǓŀ ŎǳƳ ŀ ŦŇŎǳǘ Ǔƛ 
Domnul Isus. 
 
!ǓŀŘŀǊΣ ǇǳǘŜƳ ŘŜƻǎŜōƛ ŎŜƭŜ ŘƻǳŇ ŎŇǊŇǊƛΦ ¦ƴŀ ŜǎǘŜ 
ǎŦŃƴǘŇ Ǔƛ ƴŜ ƞƴŘǊŜŀǇǘŇ ǎǇǊŜ ǎŦƛƴǚŜƴƛŜΣ  a doua este 
ŎŇǊŀǊŜŀ ƭǳƳƛƛΣ ǇƭƛƴŇ de poftele lumii acesteiŀΣ ǇƭƛƴŇ 
ŘŜ ƴŜƛŜǊǘŀǊŜ Ǔƛ ǳǊŇΦ 
¡ǘƛƳ ŎŇ ŀǾŜƳ ǳƴ ŘǳǓƳŀƴΣ ŎŀǊŜ ŜǎǘŜ ŘƛŀǾƻƭǳƭΣ Ǔƛ ŎŀǊŜ 
ŎŀǳǘŇ Ŏǳ ƻǊƛŎŜ ǇǊŜǚ ǎŇ ƴŜ ŘǳŎŇ ǇŜ ŎŀƭŜŀ ƭǳƛ ǎŀǳΣ Ƴŀƛ 
mult, se ƭǳǇǘŇ Ŏǳ ŦƛŜŎŀǊŜ Řƛƴ ƴƻƛ Ŏŀ ƴƻƛ ǎŇ ƴŜ  
 
 

 
 
ƳǳǊŘŇǊƛƳ Ǿƛŀǚŀ Ŏǳ ǇŇŎŀǘ ǎŀǳ ƴŜŀǎŎǳƭǘŀǊŜ ŘŜ 
Dumnezeu. 
 
α/ǳƳ ƞǓƛ Ǿŀ ǚƛƴŜŀ ǘŃƴŇǊǳƭ ŎǳǊŀǘŇ ŎŇǊŀǊŜŀΚέ  
wŇǎǇǳƴǎǳƭ ǾƛƴŜ Řƛƴ ǇŀǊǘŜŀ 5ƻƳƴǳƭǳƛΦ {ƛƴƎǳǊǳƭ ƳƻŘ 
ǇǊƛƴ ŎŀǊŜ ƴƻƛΣ ǘƛƴŜǊƛƛΣ ǇǳǘŜƳ ǎŇ ƴŜ ǇŇǎǘǊŇƳ ŎŇǊŀǊŜŀ 
ŎǳǊŀǘŇΣ ŜǎǘŜ ǎŇ ƭŇǎŇƳ ŀǇŀ ǾƛŜ ǎŇ ƴŜ ǎǇŜƭŜ ƛƴƛƳƛƭŜΣ ǎŇ 
ƭŇǎŇƳ /ǳǾŃƴǘǳƭ 5ƻƳƴǳƭǳƛ ǎŇ ƴŜ ŎŇƭŇǳȊŜŀǎŎŇ Ŏŀ ƻ 
ƭǳƳƛƴŇ în întuneric. 
 
CŀŎŇ 5ƻƳƴǳƭ Ŏŀ ŦƛŜŎŀǊŜ Řƛƴ ƴƻƛ ǎŇ ƴŜ ǳƛǘŀƳ ǇŜ ŎŜ 
ŎŇǊŀǊŜ ǳƳōƭŇ ǇŀǓƛƛ ƴƻǓǘǊƛ Ȋƛ ŘŜ ȊƛΣ ƛŀǊ ŘŀŎŇ ŎǳƳǾŀ ŀƳ 
ǇŇǓƛǘ ŀƭŇǘǳǊƛ ŘŜ ŎŇǊŀǊŜŀ ŎŜŀ ŎǳǊŀǘŇΣ ǎŇ ȊƛŎŜƳ Ǔƛ ƴƻƛ Ŏŀ 
psalmistul David : 

 
α±ŜȊƛ ŘŀŎŇ ǎǳƴǘ ǇŜ ƻ ŎŀƭŜ ǊŜŀ Ǔƛ Řǳ-ƳŇ ǇŜ /alea 

±ŜǓƴƛŎƛŜƛέ 
(Psalmul 139:24) 

 

Conformare sau transformare?  
Pastor Beniamin FŁrŁgŁu, din VieἪi transformate 

    

Ċntre aceĸti poli oscileazŁ experienŞa spiritualŁ a 

multora dintre noi. DacŁ optŁm pentru conformare, 

vom sf©rĸi prin a ´mbrŁŞiĸa o religie, iar viaŞa creĸtinŁ 

va fi un ĸir de ritualuri obositoare ĸi ´nĸelŁtoare. 

DacŁ, ´nsŁ, t©njim dupŁ transformare, care sŁ ducŁ la 

dezbrŁcarea de omul vechi ĸi ´mbrŁcarea cu omul 

nou, ea va fi posibilŁ doar ´n baza unei relaŞii  

personale cu Domnul Isus Cristos. Doar o relaŞie 

personalŁ ĸi vie cu El va face posibilŁ modelarea 

chipului Lui în noi. 

 

Nici unul dintre noi nu ne naĸtem  ´n aceastŁ relaŞie, 

ci trebuie  s-o  alegem. Dar oare de ce sunt aĸa mulŞi 

cei care refuzŁ s-o facŁ? De ce sunt aĸa mulŞi cei care 

resping chemarea lui Cristos? 

Isus spune: ĂVeniŞi la Mine, toŞi cei trudiŞi ĸi 

´mpovŁraŞi, ĸi Eu vŁ voi da odihnŁò (Matei 11:28).  

 

 

Oare care dintre muritori nu se ´ncadreazŁ ´n 

categoria celor amintiŞi de Isus?  DupŁ cum afirma 

Sf©ntul Augustin, sufletele noastre neliniĸtite, fŁcute 

dupŁ chipul lui Dumnezeu, nu se vor odihni dec©t ´n 

El.  

DacŁ te numeri printre cei care refuzŁ sŁ accepte cŁ 

sufletul lor este trudit ĸi ´mpovŁrat, ´ntreabŁ-te ce 

semnificaŞie au zbaterile ĸi cŁutŁrile din viaŞa ta: 

muzica, alcoolul, narcoticele de orice fel, 

destrŁbŁlŁrile ĸi dezmŁŞul? Oare toate acestea nu sunt 

o cŁutare a odihnei, a ´mplinirii ĸi a fericirii? SŁ fie 

oare toate acestea un surogat cu care ´ncercŁm sŁ 

umplem golul dupŁ Dumnezeu din sufletele noastre? 

 

Sf©ntul apostol Pavel spune despre credinŞŁ cŁ vine ´n 

urma auzirii Cuv©ntului lui Dumnezeu ĸi ea se va 

hrŁni doar din Cuv©ntul lui Dumnezeu. ķi tot el 

afirmŁ cŁ ĸi noi putem fi parte a acestui proces de 

transformare a vieŞilor altora, dacŁ vom croi cŁrŁri 

drepte cu picioarele noastre, pentru ca aceia care 

ĸchiopŁteazŁ sŁ nu se abatŁ din cale, ci sŁ fie mai 

degrabŁ vindecaŞi.  

Pentru ca altul sŁ ajungŁ sŁ creadŁ, noi trebuie sŁ ne 

trŁim ĸi sŁ ne mŁrturisim credinŞa: ĂDar cum vor 

chema pe Acela în care n-au crezut? ķi cum vor crede 

în Acela despre care n-au auzit? ķi cum vor auzi 

despre El fŁrŁ propovŁduitor?ò Romani 10:14. 

 

Acest propovŁduitor cu fapta ĸi cu vorba poŞi fi ĸi tu, 

pot fi ĸi eu. Prin harul lui Dumnezeu ĸi prin puterea 

Duhului Sf©nt, gesturi mici pot avea implicaŞii uriaĸe 

´n m©ntuirea cuiva ĸi ´n transformarea vieŞii sale.     
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UN MONSTERé 

CAPITOLUL 31  

 

  

  

 

 

Vorbele-i curg ca o apŁ linŁ; am citit undeva ´n Biblie cum untdelemnul curge pe creἨtetul lui Aaron, pe 

pŁr, pe barbŁ, se prelinge pe veἨminte. AἨa curge de la amvon predica pŁstorului, ca un r©u care inundŁ 

Casa Domnului, val dupŁ val, har dupŁ har. MŁ aἨez mai bine pe bancŁ, sunt ca sub un acoperiἨ. Ploaia nu 

mŁ atinge, sunt la adŁpost, nu mi-e fricŁ de nimic. ἧi valul curge domol: 

- Trebuie sŁ vŁ naἨteἪi din nou. V©ntul suflŁ ´ncotro vrea Ἠi ´i auzi vuietul, dar nu Ἠtii de unde vine, nici 

´ncotro merge. Tot aἨa este cu oricine este nŁscut din Duhul. NŁscut din apŁ Ἠi din Duhé din Duhé din 

apŁé Cine va crede Ἠi se va boteza va fi m©ntuit, dar cine nu va crede (Ἠi nu se va boteza), va fi os©ndit.  

Cum sŁ mŁ botez? Sunt botezat o datŁ. M-a bŁgat preotul ´n cristelniἪŁ c©nd eram mic, mititel. De unde sŁ 

mai Ἠtiu eu? Eram mititel, nu mai Ἢin minte, dar ´mi aduc aminte c©nd am botezat pe copilaἨul nostru. Uite 

cum a fost: 

L-am dus la o BisericŁ GreacŁ, Biserica Sf©ntul Gheorghe. Preotul citea dintr-o carte Ἠi am ´nἪeles 

cuvântul exorcism. Tocmai mŁ cam miram ´n sinea mea ce o fi Ἠi asta, c©nd preotul a ´ntors capul Ἠi a 

scuipat peste umŁr de trei ori drept ´n faἪa mea. Apoi a dat copilul naἨei Ἠi naἨului. Eu i-am achitat nota de 

platŁ, el mi-a dat certificatul, iar noi toἪi am plecat bucuroἨi acasŁ, cŁ aveam banchet mare.  

 

Poate aἨa o fi fost Ἠi la botezul meu. M-au bŁgat ´n apŁ Ἠi m-au scos nou. ĂTrebuie sŁ vŁ naἨteἪi din nouò, 

spune pŁstorul. PŁi atunci, eu din cristelniἪŁ, am ieἨit nou-nouἪ, nŁscut pentru Hristos, pentru o viaἪŁ nouŁ 

Ἠi curatŁ. O, Doamne, de ce nu m-a scŁpat preotul din m©nŁ sŁ mŁ ´nec atunci Ἠi sŁ nu mai chinuiesc o 

viaἪŁ de c©ine timp de 45 de ani? Ċn numele unei vieἪi noi Ἠi curate am luat eu ´n bŁtaie de joc propria-mi 

existenἪŁ Ἠi a celor din jurul meu.  

 

Privesc copilul care ´Ἠi reazemŁ capul de umŁrul meu. Mare noroc ai avut copilaἨule, mare norocé  

ĂO, Doamne, dacŁ mŁ auzi Ἠi mŁ cunoἨti, Te rog sŁ mŁ ierἪi pentru viaἪa pe care am trŁit-o p©nŁ acum. 

Doamne, ´mi pare rŁu, ´mi pare tare rŁu c©nd mŁ uit ´n urma mea, ´mi pare tare rŁué  

Ce sŁ fac? Cum sŁ repar? Cum sŁ pun la loc ce am distrus? Ce sŁ fac cu toatŁ durerea din inima mea? Cui 

s-o dau?ò  

Cui? Lui Isus Hristos, sigur cŁ Lui! Cum am uitat? ĂS©ngele lui Isus vŁ curŁἪeἨte de orice pŁcatò. De 

oriἨicare, de toateé  

Doamne, curŁἪeἨte-mŁ Ἠi pe mine, Ἠi pe femeia mea, Ἠi iartŁ-ne. O privesc pe Aneta. ἧi ea se uitŁ la mine. 

Are faἪa bucuroasŁ, pare eliberatŁ, liniἨtitŁ.  

 

- Harul Domnului Isus Hristos sŁ fie cu voi toἪi, spune pŁstorul, noi spunem toἪi ĂAminò, Ἠi eu mŁ scol ´n 

picioare, cu mare liniἨte Ἠi curaj. 

- Frate pŁstor, fraἪilor Ἠi surorilor, vreau sŁ vŁ spun cŁ eu Ἠi femeia mea ne-am hotŁr©t pentru Domnul Ἠi 

vrem sŁ fim botezaἪi c©t mai repede. A fost rumoare Ἠi bucurie ´n BisericŁ, dar, spre uimirea mea, pŁstorul 

spune:  

- Foarte bine, slavŁ Domnului, numai nu te grŁbi aἨa. SŁ ne mai rugŁm, sŁ mai vorbim, sŁ aἨteptŁm cu 

rŁbdare. Nu este nici o grabŁ. Biserica, ´n pace, este liberŁ. 

Pentru prima datŁ am plecat de la BisericŁ supŁrat, m©nios. Ċn maἨinŁ, ´n drum spre casŁ, Aneta a stat 

l©ngŁ mine, Ἠi Gogu singur, ´n spate.  

- De ce nu vrea sŁ ne boteze? Ce sŁ mai aἨteptŁm? Ce cusur avem? Nu vor sŁ ne primeascŁ Ἠi pe noi ´n 

BisericŁ. Ai vŁzut, femeie, cu cine avem de-a face? Ai vŁzut? Aneta era Ἠi ea dezamŁgitŁ. Ce Ἠtiam noié 

Intrasem ´n Ἠcoala lui Dumnezeu, dar noi nu Ἠtiam nimicé 

- LasŁ cŁ gŁsim noi pe cineva sŁ ne boteze. ĊncercŁm la penticostali, sau la englezi. DeodatŁ, Gogu ´ncepe 

sŁ Ἢipe din spate: 
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- TaἨi, taἨi, este un monster în geam, un monster in the window, opreἨteé e un monster la geam. ἩipŁ 

copilul ca din gurŁ de Ἠarpe. Opresc maἨina Ἠi ´ncerc sŁ-l liniἨtesc, Aneta se duce l©ngŁ el, pe scaunul din 

spate. Gogu aratŁ cu degetul ´ntr-un  colἪ al geamului: 

- Uite acolo, ´n corner, era o faἪŁ de monster, se uita la noi prin windowé Era ´n colἪ, era acoloé Copilul 

este speriat Ἠi tremurŁ. Bag de seamŁ cŁ simt Ἠi eu un tremur ´n genunchi. MaἨinile trec ´n 

vitezŁ pe l©ngŁ noi, eu am pus capul pe volan Ἠi mŁ rog Domnului: ĂDoamne, Tu Ἠtii cŁ eu sunt un fricos, 

Ἠi cŁ acum mai cŁ ´mi crapŁ inima ´n mine de fricŁ. Ai milŁ de noi Ἠi fereἨte-ne de duhurile rele, cautŁ-ne 

un loc unde sŁ ne primeascŁ Ἠi pe noi credincioἨii tŁi Ἠi sŁ ne boteze. Nu ne lŁsa pe m©na celui rŁu, cŁ 

doar ce speram cŁ am scŁpat de el. ĊntŁreἨte-ne Ἠi dŁ-ne curaj. Aminò. 

- Hai sŁ mergem la pŁstor acasŁ, sŁ vorbim. ἧi tu, Gogule, fii cuminte, cŁ Ἢi s-a pŁrut. Toate Ἢi se trag de la 

televizor.  

- No, no, noé a fost aici, ´n window, Gogu nu minte pe voi, uite aici é ´n corneré 

- OK, Gogule, te cred, Doamne-ajutŁ! é 

Constantin OprŁnescu, din ĂTrenul SperanἪeiò. Va urma

  

bƛŎƛƻŘŀǘŇ nu judeca pe nimeni! 

 

Uƴ ŘƻŎǘƻǊ ƛƴǘǊŀǎŜ ƎǊŇōƛǘ ƞƴ ǎǇƛǘŀƭΣ ŘǳǇŇ ŎŜ ŦǳǎŜǎŜ ŎƘŜƳŀǘ ǘŜƭŜŦƻƴƛŎ ǇŜƴǘǊǳ ƻ ƛƴǘŜǊǾŜƴסƛŜ ŎƘƛǊǳǊƎƛŎŀƭŇ ǳǊƎŜƴǘŇΦ 9ƭ ŀ 
ǊŇǎǇǳƴǎ ŀǇŜƭǳƭǳƛ ŎŃǘ Ƴŀƛ ǊŜǇŜŘŜ Ǉƻǎƛōƛƭ, ǒƛ-ŀ ǎŎƘƛƳōŀǘ ƘŀƛƴŜƭŜ ǒƛ ŀ ƳŜǊǎ Řirect la blocul operator. 

L-ŀ ƎŇǎƛǘ ǇŜ ǘŀǘŇƭ ǇŀŎƛŜƴǘǳƭǳƛ plimbându-se pe coridor, 
ŀǒǘŜǇǘŃƴŘ ƳŜŘƛŎǳƭΦ ±ŇȊŃƴŘǳ-ƭΣ ǘŀǘŇƭ ŀ ǎǘǊƛƎŀǘΥ 
ς De ce v-ŀ ƭǳŀǘ ŀǒŀ ŘŜ Ƴǳƭǘ ǘƛƳǇ ǎŇ ǾŜƴƛסƛΚ bǳ ǒǘƛסƛ ŎŇ Ǿƛŀסŀ 
Ŧƛǳƭǳƛ ƳŜǳ ŜǎǘŜ ƞƴ ǇŜǊƛŎƻƭΚ bǳ ŀǾŜסƛ ǎƛƳסǳƭ ǊŜǎǇƻƴǎŀōƛƭƛǘŇסƛƛΚ 
aŜŘƛŎǳƭ ŀ ȊŃƳōƛǘ ǒƛ ŀ ǎǇǳǎΥ 
ς OƳƛ ǇŀǊŜ ǊŇǳΣ ƴǳ ŜǊŀƳ ƞƴ ǎǇƛǘŀƭΣ ŘŀǊ ŀƳ ǾŜƴƛǘ ŎŃǘ ŘŜ 
ǊŜǇŜŘŜ ŀƳ ǇǳǘǳǘΣ ŘǳǇŇ ŎŜ ŀƳ ǇǊƛƳƛǘ ŀǇŜƭǳƭΧ LŀǊ ŀŎǳƳΣ ŀǒ 
ŘƻǊƛ ǎŇ ǾŇ ŎŀƭƳŀסƛΣ ǇŜƴǘǊǳ ŀ-mi putea face treaba. 
ς {Ň ƳŇ ŎŀƭƳŜȊΚΗ 5ŀŎŇ Ŧƛǳƭ ŘǳƳƴŜŀǾƻŀǎǘǊŇ ŀǊ Ŧƛ ƞƴ ŎŀƳŜǊŀ 
asta acum, v-ŀסƛ ŎŀƭƳŀΚ 5ŀŎŇ ǇǊƻǇǊƛǳƭ fiu ar muri acum, ce 

ŀסƛ ŦŀŎŜΚ 5ƻŎǘƻǊǳƭ ŀ ȊŃƳōƛǘ ƛŀǊ ǒƛ ŀ ǊŇǎǇǳƴǎΥ 
ς Voi spune ceea ŎŜ LƻǾ ŀ Ȋƛǎ ƞƴ /ŀǊǘŜŀ {ŦŃƴǘŇΥ αDƻƭ ŀƳ ƛŜǒƛǘ Řƛƴ ǇŃƴǘŜŎŜƭŜ ƳŀƳŜƛ ƳŜƭŜ ǒƛ Ǝƻƭ ƳŇ Ǿƻƛ ƞƴǘƻŀǊŎŜ ƞƴ 
ǎŃƴǳƭ ǇŇƳŃƴǘǳƭǳƛΗ .ƛƴŜŎǳǾŃƴǘŀǘ ŦƛŜ bǳƳŜƭŜ 5ƻƳƴǳƭǳƛΦέ 5ƻŎǘƻǊƛƛ ƴǳ Ǉƻǘ ǇǊŜƭǳƴƎƛ ǾƛŀסŀΦ 5ǳŎŜסƛ-ǾŇ ǒƛ ƳƛƧƭƻŎƛסƛ ǇŜƴǘǊǳ 
Ŧƛǳƭ ŘǳƳƴŜŀǾƻŀǎǘǊŇΣ ƴƻƛ ǾƻƳ ŦŀŎŜ ǘƻǘ ŎŜ ǇǳǘŜƳ ǇǊƛƴ ƘŀǊǳƭ ƭǳƛ 5ǳƳƴŜȊŜǳΦ 
ς ! Řŀ ǎŦŀǘǳǊƛ ŎŃƴŘ ƴǳ ǎǳƴǘŜƳ ƞƴƎǊƛƧƻǊŀסƛ Ŝ ŦƻŀǊǘŜ ǳǒƻǊΣ ŀ ƳǳǊƳǳǊŀǘ ǘŀǘŇƭΦ 
hǇŜǊŀסƛŀ ŀ ŘǳǊŀǘ ŎŃǘŜǾŀ ƻǊŜΣ ŘǳǇŇ ŎŀǊŜ ƳŜŘƛŎǳƭ ŀ ƛŜǒƛǘ ŦŜǊƛŎƛǘΥ 
ς {ƭŀǾŇ 5ƻƳƴǳƭǳƛΗ Cƛǳƭ ŘǳƳƴŜŀǾƻŀǎǘǊŇ ŜǎǘŜ ǎŀƭǾŀǘΗ 5ŀŎŇ ŀǾŜסƛ ǾǊŜƻ ƞƴǘǊŜōŀǊŜΣ ŘƛǎŎǳǘŀסƛ Ŏǳ ŀǎƛǎǘŜƴǘŀΗ 
{ƛ ŦŇǊŇ ǎŇ ŀǒǘŜǇǘŜ ǊŇǎǇǳƴǎǳƭ ǘŀǘŇƭǳƛ ǒƛ-ŀ ǾŇȊǳǘ ŘŜ ŘǊǳƳΣ ŦǳƎƛƴŘΦ 
ς 5Ŝ ŎŜ ŜǎǘŜ ŀǒŀ ŀǊƻƎŀƴǘΚ bƛŎƛ ƴǳ ŀ ŀǒǘŜǇǘŀǘ ŎŃǘŜǾŀ ƳƛƴǳǘŜ ǇŜƴǘǊǳ ŀ-l întreba despre starea fiului meu, a comentat 
ǘŀǘŇƭΣ ŎŃƴŘ ŀ ƞƴǘŃƭƴƛǘ-ƻ ǇŜ ŀǎƛǎǘŜƴǘŇΣ ƭŀ ŎŃǘŜǾŀ ƳƛƴǳǘŜ ŘǳǇŇ ŎŜ ƳŜŘƛŎǳƭ ǇƭŜŎŀǎŜΦ 
!ǎƛǎǘŜƴǘŀ ŀ ǊŇǎǇǳƴǎΣ ŎǳǊƎŃƴŘǳ-ƛ ƭŀŎǊƛƳƛƭŜ ǇŜ ŦŀסŇΥ 
ς Cƛǳƭ ǎŇǳ ŀ ƳǳǊƛǘ ƞƴǘǊ-ǳƴ ŀŎŎƛŘŜƴǘ ŘŜ ƳŀǒƛƴŇΦ 9Ǌŀ ƭŀ ƞƴƳƻǊƳŃƴǘŀǊŜ ŀǘǳƴŎƛ ŎŃƴd l-ŀƳ ǎǳƴŀǘ ǇŜƴǘǊǳ ƻǇŜǊŀסƛŀ Ŧƛǳƭǳƛ 
ǘŇǳΦ LŀǊ ŀŎǳƳΣ ŎŇ ŀ ǎŀƭǾŀǘ Ǿƛŀסŀ ŎƻǇƛƭǳƭǳƛΣ ŀ ǇƭŜŎŀǘ ŦǳƎƛƴŘ  înapoi pentru a ajunge la cimitir înainte ca trupul 
ƴŜƞƴǎǳŦƭŜǚƛǘ ŀƭ Ŧƛǳƭǳƛ ǎŇǳ ǎŇ fie ŀǓŜȊŀǘ ƞn mormânt. 
 
Morala: bL/Lh5!¢( b¦ W¦59/! t9 bLa9bLΣ ŘŜƻŀǊŜŎŜ ƴƛŎƛƻŘŀǘŇ ƴǳ ǒǘƛƛ ŎǳƳ Ŝ Ǿƛŀץŀ ǳƴƻǊŀΣ ŎŜ ǎŜ ƞƴǘŃƳǇƭŇ ƞn 
familiile lor  sau prin ce  ƞƳǇǊŜƧǳǊŇǊƛ nefericite trec. 
http://www.baptist-tm.ro/  α5ŀŎŇ ƧǳŘŜŎƛ ƻŀƳŜƴƛƛΣ ƴǳ ǾŜƛ Ƴŀƛ ŀǾŜŀ ǘƛƳǇ ǎŇ ƞƛ 

ƛǳōŜǒǘƛέ. 
Maica Tereza 
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DǳƳƛƴƛŎŇΣ 11 OctombriŜ нлмрΣ ǇŇǎǘƻǊǳƭ 5ŀƴƛŜƭ /ŃǊǇŜŀƴΣ ƞƴǎƻǚƛǘ ŘŜ ǳƴ ƎǊǳǇ ŘŜ ŎǊŜŘƛƴŎƛƻǓƛ ŘŜ ƭŀ .ƛǎŜǊƛŎŀ IŀǊǳƭΣ ŀǳ 

ǾƛȊƛǘŀǘ .ƛǎŜǊƛŎŀ {ǇŜǊŀƴǚŀΦ .ƛƴŜƞƴǚŜƭŜǎ ŎŇ ƴǳ ŀǳ Ŧƻǎǘ ŘƻŀǊ ǾƛȊƛǘŀǘƻǊƛ Ŏƛ ŦƛŜŎŀǊŜ ŀ ŀŘǳǎ ǳƴ ŎǳǾŃƴǘ ŘŜ ȊƛŘƛǊŜΣ ƻ ǇƻŜȊƛŜΣ ƻ 

cântare.  

tŇǎǘƻǊǳƭ 5ŀƴƛŜƭ /ŃǊǇŜŀƴ a vorbit despre Pericolul de a te bucura în lumina altuia, plecând de la Ioan 5:35. 

Dumnealui a spus: Lƻŀƴ .ƻǘŜȊŇǘƻǊǳƭ ŜǊŀ ƭǳƳƛƴŀ ŀǇǊƛƴǎŇ Ǔƛ ƭǳƳƛƴƻŀǎŇ Ǔƛ Ƴǳƭǚƛ ŀǳ ǾŜƴƛǘ ǎŇ ǎŜ ōǳŎǳǊŜ ŘŜ ƭǳƳƛƴŀ ƭǳƛΣ 

ƻŀƳŜƴƛ ŘŜ ǘƻǘ ŦŜƭǳƭΣ ƞƴǘǊŜ ŎŀǊŜ ŜǊŀǳ Ǔƛ ŦŀǊƛǎŜƛΣ ŀǇǊƻȊƛ Ǔƛ ǇǊŜƻǚƛΦ /ǳ ǘƻǚƛƛ ǎ-au veselit pentru o vreme în lumina lui. 

Uneori Ǔƛ ƴƻƛ plecŇƳ ŘŜ ƭŀ .ƛǎŜǊƛŎŇ bucuroǓƛΣ ǎŀǘƛǎŦŇŎǳǚƛ ŘŜ ǇǊŜŘƛŎŀ ǇŜ ŎŀǊŜ ŀƳ ŀǳȊƛǘ-ƻΦ 5ǳƳƛƴƛŎŀ ǳǊƳŇǘƻŀǊŜ ƴŜ 

ōǳŎǳǊŇƳ ƛŀǊ ǇŜƴǘǊǳ ŎŃǘŇǾŀ ǾǊŜƳŜΤ ƻŀǊŜ ƴǳ ŜȄƛǎǘŇ ǳƴ ǇŜǊƛŎƻƭ ƞƴ ŀ ǘŜ ōǳŎǳǊŀ ŘŜ ƭǳƳƛƴŀ ǇǊŜŘƛŎŀǘƻǊǳƭǳƛΚ Orbul 

.ŀǊǘƛƳŜǳ ŀ ŀǳȊƛǘ ŎŇ ǘǊŜŎŜ Lǎǳǎ ǎƛ ǎ-a bucurat, dar nu s-a oprit aici. El dorea maƛ ƳǳƭǘΣ Ŝƭ ŘƻǊŜŀ ǎŇ ǾŀŘŇ [ǳƳƛƴŀΦ  

aǳƭǚƛ ŀǳ ǾŜƴƛǘ ƭŀ LƻǊŘŀƴΣ ƭŀ Lƻŀƴ, Ŏŀ ǎŇ ŦƛŜ ōƻǘŜȊŀǚƛΣ ŀƭǚƛƛ ŀǳ ǎǘŀǘ ŘŜƻǇŀǊǘŜΦ tŜƴǘǊǳ ǳƴƛƛ ƳŜǎŀƧǳƭ ƭǳƛ LƻŀƴΣ Ǔƛ ŀƭ 

Domnului Isus ς tƻŎŇƛǚƛ-ǾŇ ŎŇŎƛ OƳǇŇǊŇǚƛŀ Cerurilor este aproape ς era un mesaj plictisitor, demodat. Pentrǳ ŀƭǚƛƛ 

acest mesaj a adus mântuirea. Irod l-ŀ ŀǎŎǳƭǘŀǘ Ŏǳ ǇƭŇŎŜǊŜ ǇŜ LƻŀƴΣ ǎ-ŀ ōǳŎǳǊŀǘ Ǔƛ Ŝƭ ŎŃǘŇǾŀ vreme la lumina lui. Un 

om, care a auzit mesajul, a venit la Domnul Isus: αOƴǾŇǚŇǘƻǊǳƭŜΣ ǾǊŜŀǳ ǎŇ ǘŜ ǳǊƳŜȊ ƻǊƛǳƴŘŜ ǾŜƛ ƳŜǊƎŜΦ Lǎǳǎ ƛ-a 

ǊŇǎǇǳƴǎΥ ζ Vulpile aǳ ǾƛȊǳƛƴƛ ǒƛ ǇŇǎŇǊƛƭŜ ŎŜǊǳƭǳƛ ŀǳ ŎǳƛōǳǊƛΦ Cƛǳƭ hƳǳƭǳƛ ƴǳ ŀǊŜ ƞƴǎŇ ǳƴŘŜ ǎŇ-ǒƛ ǇƭŜŎŜ ŎŀǇǳƭηέΦ !ƭǚƛƛ Îl 

ŎŇǳǘŀǳ ǇŜǎǘŜ ǘƻǘ Ǔƛ ŎŃƴŘ [-ŀǳ ƎŇǎƛǘΣ Lǎǳǎ ƭŜ-a zis: αaŇ ŎŇǳǘŀǚƛ ǇŜƴǘǊǳ ŎŇ ŀǚƛ ƳŃƴŎŀǘ ǇŃƛƴƛƭŜ ŀŎŜƭŜŀ Ǔƛ Ǿ-ŀǚƛ ǎŇǘǳǊŀǘέΦ Îl 

ŎŇǳǘŀǳ ǇŜƴǘǊǳ ƻ ōǳŎǳǊƛŜ ǘǊŜŎŇǘƻŀǊŜΣ ƻ αƳŃƴŎŀǊŜ ǇƛŜǊƛǘƻŀǊŜέΦ 

tŜƴǘǊǳ ƴƻƛ ŀǊ Ŧƛ ǘǊƛǎǘ ǎŇ ǾŜƴƛƳ ƞƴ ŀŘǳƴŀǊŜŀ .ƛǎŜǊƛŎƛƛ Ǔƛ ǎŇ ǇƭŜŎŇƳ ƭŀ ŦŜƭ ŎǳƳ ŀƳ ǾŜƴƛǘΦ 5ŀŎŇ ƭŀ ŦƛŜŎŀǊŜ ǾŜƴƛǊŜ ƭŀ 

.ƛǎŜǊƛŎŇΣ ŀƳ ǎŎƘƛƳōŀ ƳŇŎŀǊ ǳƴ ƭǳŎǊǳ Řƛƴ Ǿƛŀǚŀ ƴƻŀǎǘǊŇ, ŎŜ ƭǳƳƛƴƻŀǎŇ ŀǊ Ŧƛ Ǿƛŀǚŀ ƴƻŀǎǘǊŇ ƞƴŀƛƴǘŜ ŘŜ ǾŜƴƛǊŜŀ 

5ƻƳƴǳƭǳƛΦ !Ȋƛ ǎŇ ƭǳŇƳ ŘŜŎƛȊƛŀ ŘŜ ŀ ǘǊŇƛ ƞƴ ƭǳƳƛƴŇΣ ŘŜ ŀ Ŧƛ ƻ ƭǳƳƛƴŇΤ ƴǳ ŘƻŀǊ ǎŇ ƴŜ ōǳŎǳǊŇƳ ǇŜƴǘǊǳ ƻ ǾǊŜƳŜ ŘŜ 

ƭǳƳƛƴŇ Ŏƛ ǎŇ ŦƛƳ ƭǳƳƛƴŇΣ ǎŇ ǎǘǊŇƭǳŎƛƳ ƞƴ ƞƴǘǳƴŜǊƛŎ ǇŜƴǘǊǳ Ŏŀ ƻŀƳŜƴƛƛ ǎŇ ǾŀŘŇ ŘŜǎƭǳǓƛǘ /ŀƭŜŀ aŃntuirii. 

Oƴ ƞƴŎƘŜƛŜǊŜΣ ǇŇǎǘƻǊǳƭ .ƛǎŜǊƛŎƛƛ {ǇŜǊŀƴǚŀΣ 5ŀƴƛŜƭ tΦ bƛŎƻƭƛŎƛΣ ŀ ƳǳƭǚǳƳƛǘ 5ƻƳƴǳƭǳƛ ŎŀǊŜ ŀ ǊŇǎǇǳƴǎ ƭŀ ǊǳƎŇŎƛǳƴƛle sale, 

Ǔƛ ǎŜ ƞƳǇƭƛƴŜǓǘŜ ŀŎŜŀǎǘŇ ŎƻƭŀōƻǊŀǊŜ ƞƴǘǊŜ .ƛǎŜǊƛŎƛƭŜ Řƛƴ aŜƭōƻǳǊƴŜΦ .ƛǊǳƛƴǚŀ ŜǎǘŜ ŀ 5ƻƳƴǳƭǳƛΦ 

/ŀ ƴƛǓǘŜ ǇƛŜǘǊŜ ǇǊŜǚƛƻŀǎŜ, ǎǳƴǘŜƳ ȊƛŘƛǚƛ ƞƴ Ŏǳƴǳƴŀ 5ƻƳƴǳƭǳƛ LǎǳǎΦ (Nelu Albu) 
Mi-Ŝ ŀǓŀ ŘŜ ŘƻǊ LǎǳǎŜ ŘǳǇŇ ǘƛƴŜΣ 
Mi-e aǓŀ ŘŜ ŘƻǊ ǎŇ ǎƛƳǘ ǇǊŜȊŜƴǚŀ ¢ŀ. (Ivanco Dumitrovici) 
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